
La present acta, una vegada aprovada pel Ple, es publica en la web d'aquest Ajuntament de manera 

íntegra, sense cap mena de restricció i d'accés/consulta oberta en internet. L'eventual presència de dades 

personals o informació que identifique o que pot fer identificables persones físiques, queda omesa o 

substituïda per ***, llevat que concórrega alguna base jurídica que legitime el seu tracte, conforme 

estableix l'article 6 del Reglament Europeu de Protecció de Dades 2016/679 (RGPD) i l'art. 8 de la Llei 

orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de Protecció de Dades Personals i garantia dels drets digitals. 

 

ACTA NÚM. 6/2025 

 

ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL, CELEBRAT EL DIA 

TRES D’ABRIL DE DOS MIL VINT-I-CINC 

 

A la ciutat de Sagunt, el dia tres d’abril de dos mil vint-i-cinc, a les 17 hores i 9 minuts, es 

reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. Alcalde, 

Sr. Darío Moreno Lerga, els següents regidors i regidores: 

Sra. María José Carrera Garriga 

Sr. Javier Raro Gualda 

Sra. Nuria Afra Carbó Dolz 

Sr. Raúl Palmero Plumed 

Sra. Ana Mª Quesada Arias 

Sr. Jorge Vidal Miguel 

Sra. Natalia Antonino Soria 

Sr. Francisco Javier Timón Saura 

Sr. Antonio Iborra Torres 

Sra. María Rubio Marcos 

Sra. María Isabel Sáez Martínez 

Sr. Joaquín Catalán Núñez 

Sra. Eva Mª Cayuela Medina 

Sra. Sara Cañada Rus 

Sr. Antonino Muñoz Ruiz 

Sr. Manuel González Sánchez 

Sr. Juan Antonio Guillén Juliá 

Sr. Eduardo Márquez Fuertes 

Sr. Alejandro Vila Polo 

Sr. José Tomas Serrano Fenollosa 

Sra. Maria Josep Picó Garcés 

Sra. Maria Josep Soriano Escrig 

Sr. Roberto Rovira Puente 

 

EXCUSA ASSISTÈNCIA: 

Sra. Patricia Sánchez Mínguez 

 

  Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr. Sergio 

Pascual Miralles, a fi de realitzar sessió ordinària del Ple de la corporació, en primera convocatòria. 

  

  Es fa constar que la Sra. Soriano passa a formar part dels membres assistents a la sessió 

després de prendre possessió del seu càrrec com a regidora, i la Sra. Sáez s’incorpora a la sessió 

en acabar el punt 7, a les 18 hores i 15 minuts. 

 



  La Presidència obri l’acte i, vist que tots han sigut convocats en legal forma i que hi ha 

prou quòrum, s’examinen els assumptes que tot seguit es relacionen i que han estat a disposició de 

les persones convocades a aquest Ple des de la data de la convocatòria.  

 

 

Abans d’iniciar la sessió plenària, l’alcalde, a les 17 hores i 5 minuts, la suspén 

momentàniament per a permetre la intervenció del públic, una representant de l’Associació de 

Veïns d’Almardà, en virtut del que preveu l’art. 123 del ROM. 

La sessió es reprén a les 17 hores i 23 minuts. 

 

P R I M E R A   P A R T:  PART RESOLUTÒRIA 

 

1 EXPEDIENT 2175665H. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA PLE 250306 
Resultant que, juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic 

corresponent, s’ha posat a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de la 

següent sessió plenària: 

6 de març de 2025 

 

Considerant el que disposa l’article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, 

de Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les actes de les 

sessions dels òrgans col·legiats. 

I considerant que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament Orgànic 

Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la corporació ha de figurar l’aprovació 

d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents en 

la votació: 2, senyores Sánchez i Sáez. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, 

González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, 

per unanimitat, ACORDA: 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària: 

6 de març de 2025 

 

2 EXPEDIENT 2175669N. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA I 

URGENT PLE 250317 

Resultant que, juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic 

corresponent, s’ha posat a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de la 

següent sessió plenària extraordinària i urgent: 

17 de març de 2025 

 

Considerant el que disposa l’article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, 

de Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i l’aprovació de les actes de les 

sessions dels òrgans col·legiats. 



I considerant que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament Orgànic 

Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la corporació ha de figurar l’aprovació 

d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents en 

la votació: 2, senyores Sánchez i Sáez. Vots a favor: 22, Senyors/as. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, 

González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, 

per unanimitat, ACORDA: 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària extraordinària i urgent: 

17 de març de 2025. 

 

3 EXPEDIENT 2165850A. PRESA DE POSSESSIÓ REGIDORA DE COMPROMÍS PER 

SAGUNT: ACORD PER GUANYAR, SRA. M. JOSEP SORIANO ESCRIG 

Resultant que, a conseqüència de la renúncia del Sr. Josep Maria Gil Alcamí a la condició 

de regidor feta efectiva davant del Ple de la corporació en sessió extraordinària i urgent que tingué 

lloc el dia 17 de març de 2025; la Junta Electoral Central ha remés credencial com a regidor a favor 

de la Sra. Maria Josep Soriano Escrig, candidata núm. 4 de la llista electoral presentada per 

COMPROMÍS PER SAGUNT: ACORD PER GUANYAR, a les eleccions locals celebrades el 28 

de maig de 2023, prèvia renúncia anticipada del Sr. Enric Lluís Cuenca Teruel (candidat núm. 3 

d’aquesta llista electoral); tot això de conformitat amb el que disposa l’art. 182 de la Llei orgànica 

5/85, de 19 de juny, del Règim Electoral General (LOREG), segons el qual, en cas de renúncia 

d’un regidor, l’escó s’atribuirà al candidat de la mateixa llista a qui corresponga, atenent el seu 

ordre de col·locació. 

 Considerant que, en el moment de prendre possessió i per a adquirir la plena condició dels seus 

càrrecs, els candidats han de jurar o prometre acatament a la Constitució, així com complir els 

altres requisits previstos en les lleis o reglaments (art. 108-8 LOREG). 

 Considerant que, entre els requisits legals està l’obligació d’efectuar abans de la presa de 

possessió, declaracions tant sobre Béns i Drets Patrimonials com de les  causes de possible 

Incompatibilitat i sobre qualsevol Activitat que li proporcione o puga proporcionar ingressos 

econòmics, en el Registre d’Interessos constituït en aquesta Secretaria General (art. 75-7 de la Llei 

7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local i art. 14 del Reglament Orgànic 

Municipal). Declaracions que s’han formalitzat davant la Secretaria General amb data 10 de gener 

de 2025. 

 Considerant que la fórmula de jurament o promesa ve determinada en l’article 1 del RD 707/97, 

de 5 d’abril, al tenor del qual: 

 “En l’acte de presa de possessió de càrrecs o funcions públiques en l’Administració, qui haja 

de donar possessió formularà al designat la següent pregunta: jureu o prometeu per la vostra 

consciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec……..amb lleialtat al rei, i guardar 

i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de l’Estat? 

 Aquesta pregunta serà contestada per qui haja de prendre possessió amb una simple 

afirmativa”. 

 

Incorporada a la sessió, la Sra. Maria Josep Soriano Escrig, manifesta: 



“Promet per la meua consciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec de 

regidora de l’Ajuntament de Sagunt i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental 

de l’Estat, i per compromís amb el meu poble.” 

 

Després d’això, se la declara possessionada del càrrec de regidora d’aquest Excm. 

Ajuntament de Sagunt. 

 

4 EXPEDIENT 2140502W. DECLARACIÓ EFECTE NO UTILITZABLE VEHICLE 

AMB MATRÍCULA V-5338-HF // 8439BRL // V-0861- EM // 2937-FNN 

ANTECEDENTS DE FET 

 

PRIMER. Resultant que mitjançant SEFYCU 5979694 de data 21/02/2025 el Departament 

d’Urbanisme – Disciplina Urbanística sol·licita la baixa del vehicle de propietat municipal FORD 

FOCUS, matrícula 8439BRL. 

 

Vist que, en el mateix sentit, el Sr. Jorge Silvestre Sanchis en representació de la SAG, mitjançant 

registre d’entrada núm. 9766 de data 20/02/2025 i registre núm. 11159 de data 26/02/2025, sol·licita 

respectivament, la declaració d’“efecte no utilitzable” donat la deterioració en què es troba el vehicle 

amb matrícula V-5338HF, i la declaració d’efectes no utilitzables dels vehicles amb matrícules V-

0861-EM i 2937-FNN, així com la baixa en l’inventari d’aquests. 

 

SEGON. Consultat l’inventari de Béns i Drets de l’Ajuntament de Sagunt, pendent d’actualització 

des de l’any 2011, consten en l’inventari els següents: 

 

 

 

 

 

 

FONAMENTS DE DRET 

PRIMER. Segons l’art. 2 del Reial decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 

de Béns de les Entitats Locals (RBEL), en concordança amb el 343 del Codi Civil, els béns de domini 

públic de les Entitats Locals són d’ús i servei públic; establint l’art. 4 de la mateixa norma, que són 

de servei públic els destinats directament al compliment dels fins públics de responsabilitat de les 

Entitats Locals. 

 

SEGON. Considerant que de conformitat amb l’article 7.4 del RBEL, 

“4. Es consideraran efectes no utilitzables tots aquells béns que per la seua deterioració, depreciació 

o deficient estat de conservació resultaren inaplicables als servicis municipals o al normal 

aprofitament, atesa la seua naturalesa i destí, encara que aquests no hagueren sigut donats de baixa 

en l’Inventari.” 

 

TERCER. L’art. 57 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 

Administracions Públiques determina que “l’òrgan administratiu que inici o tràmit un procediment, 

qualsevol que haja sigut la forma de la seua iniciació, podrà disposar, d’ofici o a instàncies de part, 

la seua acumulació a uns altres amb els quals guarde identitat substancial o íntima connexió, sempre 

que siga el mateix òrgan qui haja de tramitar i resoldre el procediment. Contra l’acord d’acumulació 

no procedirà cap recurs”. 

INVENTARI MATRÍCULA 

5.0.00038 8439BRL 

5.0.00049 V-0861-EM 

 



Com que ens trobem davant de diferents sol·licituds que guarden identitat substancial i íntima 

connexió, es procedeix a l’acumulació dels expedients. 

  

QUART. No es preveu en la normativa bàsica aplicable, ni en el RBEL un procediment específic per 

a la declaració d’efectes no utilitzables. Tampoc en la normativa d’aplicació supletòria. En 

conseqüència, constatat en l’expedient la deterioració del bé procedeix sense més tràmit la seua 

declaració com a efecte no utilitzable. 

D’acord amb l’art. 7.1 RBEL, “1. Es classificaran com a béns patrimonials les parcel·les sobrants i 

els efectes no utilitzables”. En conseqüència, la declaració d’un bé com no utilitzable ha de 

considerar-se com una forma d’alteració de la qualificació jurídica dels béns, passant de ser demanials 

a patrimonials. Com a conseqüència, la competència per a l’adopció d’aquest acte correspon al Ple de 

conformitat amb l’article 22.2.l) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim 

Local (LBRL), que li atribuïx la competència per a “l) L’alteració de la qualificació jurídica dels 

béns de domini públic”. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 23. Regidors absents en 

la votació: 2, senyores Sánchez i Sáez. Vots a favor: 15, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio, González, Guillen, Márquez i Rovira. 

Abstencions: 8, senyors/es Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila, Serrano, Picó i Soriano; per la 

qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Patrimoni, el 

Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor del PSOE, IP i EU-Unides Podem, i 8 abstencions del PP, 

VOX i Compromís per Sagunt, ACORDA:   

 

PRIMER. Qualificar com a efecte no utilitzable, atés que el seu avançat estat de deterioració fa molt 

onerosa la seua reparació, sent inadequat per al servici públic al qual es troben adscrits els següents 

vehicles: 

 

- 8439BRL Ford Focus 

 Inscrit en l’Inventari Municipal de Béns i Drets: 5.0.00038 

 Servei al qual està adscrit: Urbanisme – Disciplina Urbanística 

 

- V-5338HF Camió mercès 1517 Caixa oberta 

No està inscrit en l’Inventari Municipal de Béns i Drets 

Tasques que realitzava: recollida de sòlids, estris i voluminosos. 

Servei al qual està adscrit: lavabo urbà. 

 

- V-0861-EM Camió caixa oberta 

Inscrit en l’Inventari Municipal de Béns i Drets: 5.0.00049 

Tasques que realitzava: recollida poda 

Servei al qual està adscrit: jardins 

 

- 2937-FNN Autoportant contenidors ganxo 

Tasques que realitzava: transport baldes i ressò mòbil 

Servei al qual està adscrit: lavabo urbà. 

 



SEGON. Fer constar en l’Inventari municipal el canvi de qualificació dels vehicles amb matrícula 

8439BRL i V-0861-EM, passant a considerar-se bé patrimonial no utilitzable. 

TERCER. Comunicar el present acord al Departament de Policia a l’efecte de tramitar la seua baixa 

en la Prefectura provincial de trànsit. La realització d’aquestes actuacions haurà de comunicar-se al 

Departament de Patrimoni per a procedir a la baixa en l’Inventari del vehicle. 

QUART.  Comunicar el present acord al Departament de Gestió Tributària. 

 

5 EXPEDIENT 2063012W. MODIFICACIÓ INVENTARI PARCEL·LA POLÍGON 

INDUSTRIAL EULCOLSA 

ANTECEDENTS DE FET 

PRIMER. L’Ajuntament de Sagunt és propietari, segons notes simples del registre de la propietat 

núm. 1 de Sagunt de les parcel·les que a continuació s’indiquen: 

 
 



          
 

 

SEGON. Consta en l’expedient la següent certificació cadastral: 

 

  
 

 



 
 

TERCER. Així mateix, consten les següents fitxes en l’Inventari General de Béns i Drets de 

l’Ajuntament de Sagunt: 

 



 



 
 

QUART. Davant de la necessitat de la depuració física i jurídica del bé immoble que ocupa el 

present acord, se sol·licita informe al tècnic topogràfic de l’Ajuntament de Sagunt, que és emés en 

data 17 de gener de 2025 i incorporat a l’expedient i en el qual s’indica el següent: 

 

 



 
 



 
 



 
 

 



 

CINQUÉ. El Ple de l’Ajuntament de Sagunt, en sessió ordinària de data 3 d’octubre de 2024, 

acorda, entre altres, el canvi a industrial de les parcel·les l’agrupació de les quals es pretén, donant-

los tractament d’una sola, tal com s’arreplega a continuació: 

 

 

 



 
 

 

 



 
 

SISÉ. Consultada la comunitat de regants sobre la titularitat de la canonada que s’hi haja en la 

parcel·la de titularitat municipal, s’indica: 

 

 

 



SETÉ. En data 24 de febrer de 2025, mitjançant resolució d’alcaldia 1788, SEGRA 959205, CSV 

J9AA CTTQ MQT7 MYEK QZJA, mitjançant la qual s’acordava la remissió al Registre de la 

Propietat Núm. 1 de Sagunt, la documentació que consta en el present expedient amb la finalitat 

que es procedira a l’agrupació de les parcel·les, per a l’obtenció d’una sola finca registral a fi de 

la seua alienació. 

 

En data 10 de març de 2025 el registre de la propietat notifica a l’Ajuntament de Sagunt, mitjançant 

certificació registral, l’agrupació realitzada amb el següent detall: 

 
 

 
 

FONAMENTS DE DRET 

PRIMER. D’acord amb l’article 17 del Reial decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual s’aprova 

el Reglament de Béns de les Entitats Locals: 

 



“1. Les corporacions locals estan obligades a formar inventari de tots els seus béns i drets, 

qualsevol que siga la seua naturalesa o forma d’adquisició. 

…” 

SEGON. Els béns que ens ocupen consten a data actual inclosos en l’Inventari de Béns i Drets de 

l’Ajuntament de Sagunt, segons els antecedents descrits. Si bé, tal com s’ha plasmat en el present 

acord, l’adequació de la seua realitat física i jurídica, suposaven l’agrupació en el registre de la 

propietat, qüestió que ja ha sigut acordada i, en conseqüència, s’ha de procedir a la seua 

modificació en l’Inventari com una única finca. 

TERCER. Si bé els articles 32 i 33 del RBEL parlen de rectificació i comprovació de l’Inventari, 

com a operacions que han de dur-se a terme de manera anual i cada vegada que es renove la 

corporació respectivament, res impedeix l’actualització puntual de l’Inventari mitjançant la 

incorporació al mateix d’aquells actes jurídics que suposen la inclusió de nous béns o la 

modificació de les dades corresponents als béns consignats. Per si no fora prou, aquesta 

incorporació de noves dades no prohibida pel RBEL, trobaria seient en l’article 34.1 de la LPAP, 

d’aplicació supletòria, que obliga les unitats competents a adoptar les mesures oportunes per a la 

“immediata” constància en l’Inventari General de Béns i Drets de l’Estat dels fets, actes o negocis 

relatius als seus béns i drets. 

QUART. De conformitat amb l’article 32 RBEL, els inventaris seran autoritzats pel secretari de la 

corporació; en relació amb aquest precepte, l’article 3.2, lletra k) el Reial decret 128/2018, de 16 

de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris d’Administració Local amb habilitació 

de caràcter nacional, comprén la funció de fe pública del secretari de la corporació portar i 

custodiar l’Inventari de Béns de l’Entitat Local. En conseqüència, es considera procedent donar 

trasllat al secretari municipal de la present proposta d’acord amb els efectes del seu coneixement. 

CINQUÉ. Quant a la competència per a la inclusió del bé en qüestió en l’Inventari de béns, ha 

d’estar-se al que es disposa per l’article 34 RBEL, segons el qual: 

“El Ple de la corporació local serà l’òrgan competent per a acordar l’aprovació de l’inventari ja 

format, la seua rectificació i comprovació.” 

SISÉ. Segons el que s’estableix en l’article 123.1 del ROF: 

“Les Comissions Informatives, integrades exclusivament per membres de la corporació, són 

òrgans sense atribucions resolutòries que tenen per funció l’estudi, informe o consulta dels 

assumptes que hagen de ser sotmesos a la decisió del Ple i de la Comissió de Govern quan aquesta 

actue amb competències delegades pel Ple, excepte quan hagen d’adoptar-se acords declarats 

urgents”. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 23. Regidors absents en 

la votació: 2, senyores Sánchez i Sáez. Vots a favor: 12, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio i Rovira. Abstencions: 11, senyors/es 

Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Picó i  Soriano; per 

la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Patrimoni, 

el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor del PSOE i EU-Unides Podem i 11 abstencions del PP, 

IP, VOX i Compromís per Sagunt, ACORDA:   

 

PRIMER. Acordar l’agrupació dels béns amb fitxes d’inventari 1.2.00086 i 1.2.00087 de 

l’Inventari General de Béns i Drets de l’Ajuntament de Sagunt, amb la següent descripció: 

DENOMINACIÓ: 

DADES REGISTRALS: 

Finca: 77043 



Inscripció 1a 

Superfície cadastral: 13.085,00 m² 

Superfície registral: 13.566,14 m² 

 

DADES CADASTRALS: 

Titular cadastral: Ajuntament de Sagunt 

Qualificació: Urbana 

Referència Cadastral: 5540103YJ3953N0001D 

Polígon: 55401 

Parcel·la: 03 

DADES URBANÍSTIQUES: SÒL URBÀ 

Paratge: Partida Vila al Pilar 

Fites: 

Nord: antic ferrocarril Serra Menera. 

Sud: viari, (domini públic), via de servici de la V-3 

Est: parcel·la 5540104YJ3953N0001XI 

Oest: parcel·la 5540101YJ3943N0001KR 

 

SEGON. Donar trasllat del present acord a l’Administració de l’Estat i la Comunitat Autònoma, 

en compliment del que disposa l’article 32.1 del Reial decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual 

s’aprova el Reglament de Béns de les Entitats Locals. 

 

6 EXPEDIENT 1969280M. MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL 

REGULADORA DE LA TAXA PEL SERVEI DE RECOLLIDA DE RESIDUS SÒLIDS 

URBANS 2025 

Vist que en l’estudi tècnic – jurídic – econòmic de la taxa (pàg. 39) es transposen els coeficients per 

activitat corresponents a cada un dels epígrafs per al càlcul de la quota comercial inclosos en la pàg. 

22 de l’informe de la SAG registrat el 17/09/2024 (RE núm. 48407/2024), que són els següents: 

 

EPÍGRAF DESCRIPCIÓ FRACCIÓ TIPUS q1 
NIVELL 

INTENSITAT 
q2 

1 

Restaurants, bars, cafeteries, 

discoteques, pubs, sales de festa i 

similars 

F (Resta, P/C, 

Envasos, vidre, 

Orgànica) 
2 Alt 2 

2 Centres d’ensenyança 
C (Resta, P/C, 

envasos) 
1,3 Mitjà 1,4 

3 Cinemes 
C (Resta, P/C, 

envasos) 
1,3 Mitjà 1,4 

4 
Supermercats, hipermercats i 

similars 

D (Resta, P/C, 

Envasos, Orgànica) 
1,9 Mitjà 1,4 

5 Concessionaris i tallers de vehicles 
C (Resta, P/C, 

envasos) 
1,3 Normal 1 

6 

Comerços, oficines, entitats 

financeres, papereries, farmàcies, 

perruqueries, drogueries i altres 

serveis 

C (Resta, P/C, 

envasos) 
1,3 Mitjà 1,4 

7 Indústries B (Resta, P/C) 1,1 Normal 1 

8 Gasolineres, Estacions de servici 
C (Resta, P/C, 

envasos) 
1,3 Normal 1 



9 Garatges i pàrquing A (Resta) 0,8 Normal 1 

10 
Residències i establiments hotelers 

i similars 

F (Resta, P/C, 

Envasos, vidre, 

Orgànica) 
2 Alt 2 

11.0 Hospitals 

F (Resta, P/C, 

Envasos, vidre, 

Orgànica) 
2 Alt 2 

11.1 
Clíniques, centres sanitaris i 

similars 

C (Resta, P/C, 

envasos) 
1,3 Mitjà 1,4 

12 Càmping 

F (Resta, P/C, 

Envasos, vidre, 

Orgànica) 
2 Alt 2 

13 Estacions de Ferrocarril 
C (Resta, P/C, 

envasos) 
1,3 Mitjà 1,4 

14 Locals sense activitat A (Resta) 0,8 Normal 1 

 

No obstant això, en traspassar la columna “fracció tipus” al quadre de les tarifes (pàg. 43), per 

error, es transcriuen malament les fracciones tipus dels epígrafs: 2, 3, 5, 8, 10, 11.0, 13 (en roig). 
   

   

 

EPÍGRAF DESCRIPCIÓ 
FRACCIÓ 

TIPUS 
         

0 Vivenda         111,00 € 

      
quota 

base  
q1  q2 

tram 1 

De 0 a 

50 m² 

tram 2 

>50 a 

100 m² 

tram 3 

>100 a 

200 m² 

tram 4 

>200 a 

400 m² 

tram 5 

>400 a 

1.000 m² 

tram 6 

>1.000 a 

3.000 m² 

tram 7 

>3.000 a 

6.000 m² 

tram 8 

>6.000 a 

9.000 m² 

tram 9 

>9.000 m² 

1 

Restaurants, bars, 
cafeteries, 

discoteques, 

pubs, sales de 
festa i similars 

F (Resta, 
P/C, 

Envasos, 

vidre, 
Orgànica) 

111,00 € 2 2 
 555,00 
€ 

 777,00 
€ 

 999,00 
€ 

 1.443,00 
€ 

 1.887,00 
€ 

 2.331,00 
€ 

 2.553,00 
€ 

 2.775,00 
€ 

 2.886,00 
€ 

2 
Centres 

d’ensenyança 

B (Resta, 

P/C) 111,00 € 1,3 1,4 
 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€ 
 1.373,63 

€ 

3 Cinemes 
B (Resta, 
P/C) 111,00 € 1,3 1,4 

 313,02 
€ 

 414,03 
€ 

 515,04 
€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 
€ 

 1.323,12 
€ 

 1.373,63 
€ 

4 

Supermercats, 

hipermercats i 

similars 

D (Resta, 

P/C, 
Envasos, 

Orgànica) 

111,00 € 1,9 1,4 
 406,26 
€ 

 553,89 
€ 

 701,52 
€  996,78 € 1.292,04 € 

 1.587,30 
€ 

 1.734,93 
€ 

 1.882,56 
€ 

 1.956,38 
€ 

5 
Concessionaris i 

tallers de vehicles 

B (Resta, 

P/C) 111,00 € 1,3 1 
 255,30 

€ 
 327,45 

€ 
 399,60 

€  543,90 €  688,20 €  832,50 €  904,65 €  976,80 €  1.012,88 

€ 

6 

Comerços, 

oficines, entitats 

financeres, 
papereries, 

farmàcies, 

perruqueries, 
drogueries i altres 

servicis 

C (Resta, 

P/C, envasos) 111,00 € 1,3 1,4 
 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€ 
 1.373,63 

€ 

7 Indústries 
B (Resta, 
P/C) 111,00 € 1,1 1 

 233,10 
€ 

 294,15 
€ 

 355,20 
€  477,30 €  599,40 €  721,50 €  782,55 €  843,60 €  874,13 € 

8 

Gasolineres, 

Estacions de 

servei 

B (Resta, 
P/C) 111,00 € 1,3 1 

 255,30 
€ 

 327,45 
€ 

 399,60 
€  543,90 €  688,20 €  832,50 €  904,65 €  976,80 €  1.012,88 

€ 

91 Garatges i 

pàrquing 
A (Resta) 111,00 € 

10 

Residències i 

establiments 
hotelers i similars 

D (Resta, 

P/C, 
111,00 € 2 2 

 555,00 

€ 
 777,00 

€ 
 999,00 

€ 
 1.443,00 

€ 
 1.887,00 

€ 
 2.331,00 

€ 
 2.553,00 

€ 
 2.775,00 

€ 
 2.886,00 

€ 

                                                 
1 Modificat respecte a l’aprovació inicial per acord plenari de 05/12/2024. 



Envasos, 

Orgànica) 

11.0 
Clíniques, centres 

sanitaris i similars 

B (Resta, 

P/C) 111,00 € 1,3 1,4 
 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€ 
 1.373,63 

€ 

11.1  Hospitals 

F (Resta, 
P/C, 

Envasos, 

vidre, 
Orgànica)  

111,00 
€  

2 2  
 555,00 
€ 

 777,00 
€ 

 999,00 
€ 

 1.443,00 
€ 

 1.887,00 
€ 

 2.331,00 
€ 

 2.553,00 
€ 

 2.775,00 
€ 

 2.886,00 
€ 

12 Càmping 

F (Resta, 

P/C, 
Envasos, 

vidre, 

Orgànica) 

111,00 € 2 2 
 555,00 

€ 
 777,00 

€ 
 999,00 

€ 
 1.443,00 

€ 
 1.887,00 

€ 
 2.331,00 

€ 
 2.553,00 

€ 
 2.775,00 

€ 
 2.886,00 

€ 

13 
Estacions de 
Ferrocarril 

B (Resta, 
P/C) 111,00 € 1,3 1,4 

 313,02 
€ 

 414,03 
€ 

 515,04 
€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 
€ 

 1.323,12 
€ 

 1.373,63 
€ 

14 
Locals sense 

activitat 
        44,40 € 

 

L’error descrit s’arrossega a les tarifes de l’ordenança fiscal que aprova pel Ple i es pública en el BOP. 

L’evidència de l’error es posa de manifest en el fet que només hi ha una transcripció errònia del nomen 

de les fraccions tipus, mantenint-se igual la resta dels elements quantificadors: els coeficients 

corresponents a cada fracció tipus. 

L’art. 220.1 de la LGT disposa: 

Article 220. Rectificació d’errors. 

1. L’òrgan o organisme que haguera dictat l’acte o la resolució de la reclamació rectificarà en 

qualsevol moment, d’ofici o a instàncies de l’interessat, els errors materials, de fet, o aritmètics, 

sempre que no haguera transcorregut el termini de prescripció. 

En particular, es rectificaran per aquest procediment els actes i les resolucions de les reclamacions 

economicoadministratives en els quals s’haguera incorregut en error de fet que resulte dels mateixos 

documents incorporats a l’expedient. 

La resolució corregirà l’error en la quantia o en qualsevol altre element de l’acte o resolució que es 

rectifica. 

L’art. 109.2 de la LPACAP disposa: 

2. Les Administracions Públiques podran, així mateix, rectificar en qualsevol moment, d’ofici o a 

instàncies dels interessats, els errors materials, de fet, o aritmètics existents en els seus actes. 

Advertit l’error, d’acord amb l’exposat, procedeix la seua rectificació pel mateix òrgan que va adoptar 

l’acord erroni: el Ple. 

 

Sotmés a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 23. Regidors absents en 

la votació: 2, senyores Sánchez i Sáez. Vots a favor: 12, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón,  Iborra, Rubio i Rovira. Vots en contra: 4, senyors/es 

Catalán, Cayuela, Cañada i Muñoz. Abstencions: 7, senyors/es González, Guillen, Márquez, Vila, 

Serrano, Picó i Soriano; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió 

Informativa d’Hisenda i Patrimoni, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor del PSOE i EU-



Unides Podem, 4 vots en contra del PP i 7 abstencions d’IP, VOX i Compromís per Sagunt, 

ACORDA: 

PRIMER: Rectificar l’error material advertit, que s’ha detallat anteriorment, en el següent sentit: 

a) En l’apartat 6 de l’estudi tècnic – jurídic – econòmic: 

On diu: 

6. TARIFES 

Les tarifes resultants són les següents:
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EPÍGRAF DESCRIPCIÓ 
FRACCIÓ 

TIPUS 
         

0 Vivenda         111,00 € 

     
quota 

base 
q1 q2 

tram 1 

De 0 a 

50 m² 

tram 2 

>50 a 

100 m² 

tram 3 

>100 a 

200 m² 

tram 4 

>200 a 

400 m² 

tram 5 

>400 a 

1.000 m² 

tram 6 

>1.000 a 

3.000 m² 

tram 7 

>3.000 a 

6.000 m² 

tram 8 

>6.000 a 

9.000 m² 

tram 9 

>9.000 m² 

1 

Restaurants, bars, 

cafeteries, 
discoteques, pubs, 

sales de festa i 

similars 

F (Resta, 

P/C, Envasos, 

vidre, 
Orgànica) 

111,00 € 2 2 
 555,00 

€ 
 777,00 

€ 
 999,00 

€ 
 1.443,00 

€ 
 1.887,00 

€ 
 2.331,00 

€ 
 2.553,00 

€ 
 2.775,00 

€ 
 2.886,00 

€ 

2 
Centres 

d’ensenyança 

B (Resta, 

P/C) 
111,00 € 1,3 1,4 

 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€ 
 1.373,63 

€ 

3 Cinemes 
B (Resta, 

P/C) 
111,00 € 1,3 1,4 

 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€ 
 1.373,63 

€ 

4 

Supermercats, 

hipermercats i 
similars 

D (Resta, 

P/C, Envasos, 
Orgànica) 

111,00 € 1,9 1,4 
 406,26 

€ 
 553,89 

€ 
 701,52 

€  996,78 € 1.292,04 

€ 

 1.587,30 

€ 
 1.734,93 

€ 
 1.882,56 

€ 
 1.956,38 

€ 

5 
Concessionaris i 
tallers de vehicles 

B (Resta, 
P/C) 

111,00 € 1,3 1 
 255,30 

€ 
 327,45 

€ 
 399,60 

€  543,90 €  688,20 €  832,50 €  904,65 €  976,80 €  1.012,88 
€ 

6 

Comerços, 

oficines, entitats 

financeres, 
papereries, 

farmàcies, 

perruqueries, 
drogueries i altres 

serveis 

C (Resta, 

P/C, envasos) 
111,00 € 1,3 1,4 

 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€ 
 1.373,63 

€ 

7 Indústries 
B (Resta, 
P/C) 

111,00 € 1,1 1 
 233,10 

€ 
 294,15 

€ 
 355,20 

€  477,30 €  599,40 €  721,50 €  782,55 €  843,60 €  874,13 € 

8 

Gasolineres, 

estacions de 

servei 

B (Resta, 
P/C) 

111,00 € 1,3 1 
 255,30 

€ 
 327,45 

€ 
 399,60 

€  543,90 €  688,20 €  832,50 €  904,65 €  976,80 €  1.012,88 
€ 

9 
Garatges i 

pàrquing 
A (Resta) 111,00 € 

10 
Residències i 
establiments 

hotelers i similars 

D (Resta, 
P/C, Envasos, 

Orgànica) 

111,00 € 2 2 
 555,00 

€ 
 777,00 

€ 
 999,00 

€ 
 1.443,00 

€ 
 1.887,00 

€ 
 2.331,00 

€ 
 2.553,00 

€ 
 2.775,00 

€ 
 2.886,00 

€ 

11.0 
Clíniques, centres 

sanitaris i similars 

B (Resta, 

P/C) 
111,00 € 1,3 1,4 

 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€ 
 1.373,63 

€ 

11.1 Hospitals 

F (Resta, 
P/C, Envasos, 

vidre, 

Orgànica) 

111,00 

€  
2 2 

 555,00 

€ 
 777,00 

€ 
 999,00 

€ 
 1.443,00 

€ 
 1.887,00 

€ 
 2.331,00 

€ 
 2.553,00 

€ 
 2.775,00 

€ 
 2.886,00 

€ 

12 Càmping 

F (Resta, 
P/C, Envasos, 

vidre, 

Orgànica) 

111,00 € 2 2 
 555,00 

€ 
 777,00 

€ 
 999,00 

€ 
 1.443,00 

€ 
 1.887,00 

€ 
 2.331,00 

€ 
 2.553,00 

€ 
 2.775,00 

€ 
 2.886,00 

€ 

13 
Estacions de 

Ferrocarril 

B (Resta, 

P/C) 
111,00 € 1,3 1,4 

 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€ 
 1.373,63 

€ 

14 
Locals sense 

activitat 
        44,40 € 

 

Ha de dir: 

6. TARIFES 

Les tarifes resultants són les següents: 
   

   

 

EPÍGRAF DESCRIPCIÓ 
FRACCIÓ 

TIPUS 
         

0 Vivenda         111,00 € 

      
quota 

base 
q1 q2 

tram 1 

De 0 a 

50 m² 

tram 2 

>50 a 

100 m² 

tram 3 

>100 a 

200 m² 

tram 4 

>200 a 

400 m² 

tram 5 

>400 a 

1.000 m² 

tram 6 

>1.000 a 

3.000 m² 

tram 7 

>3.000 a 

6.000 m² 

tram 8 

>6.000 a 

9.000 m² 

tram 9 

>9.000 m² 

1 

Restaurants, 

bars, cafeteries, 
discoteques, 

pubs, sales de 

festa i similars 

F (Resta, 

P/C, 
Envasos, 

vidre, 

Orgànica) 

111,00 € 2 2 
 555,00 

€ 
 777,00 

€ 
 999,00 

€ 
 1.443,00 

€ 
 1.887,00 

€ 
 2.331,00 

€ 
 2.553,00 

€ 
 2.775,00 

€  2.886,00 € 
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2 
Centres 

d’ensenyança 

C (Resta, 

P/C, 
envasos) 

111,00 € 1,3 1,4 
 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€  1.373,63 € 

3 Cinemes 

C (Resta, 

P/C, 

envasos) 

111,00 € 1,3 1,4 
 313,02 
€ 

 414,03 
€ 

 515,04 
€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 
€ 

 1.323,12 
€  1.373,63 € 

4 
Supermercats, 
hipermercats i 

similars 

D (Resta, 

P/C, 

Envasos, 
Orgànica) 

111,00 € 1,9 1,4 
 406,26 

€ 
 553,89 

€ 
 701,52 

€  996,78 € 1.292,04 

€ 

 1.587,30 

€ 
 1.734,93 

€ 
 1.882,56 

€  1.956,38 € 

5 

Concessionaris i 

tallers de 

vehicles 

C (Resta, 

P/C, 

envasos) 

111,00 € 1,3 1 
 255,30 
€ 

 327,45 
€ 

 399,60 
€  543,90 €  688,20 €  832,50 €  904,65 €  976,80 €  1.012,88 € 

6 

Comerços, 

oficines, entitats 

financeres, 
papereries, 

farmàcies, 

perruqueries, 
drogueries i 

altres serveis 

C (Resta, 

P/C, 
envasos) 

111,00 € 1,3 1,4 
 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€  1.373,63 € 

7 Indústries 
B (Resta, 

P/C) 
111,00 € 1,1 1 

 233,10 

€ 
 294,15 

€ 
 355,20 

€  477,30 €  599,40 €  721,50 €  782,55 €  843,60 €  874,13 € 

8 

Gasolineres, 

estacions de 

servei 

C (Resta, 

P/C, 

envasos) 

111,00 € 1,3 1 
 255,30 
€ 

 327,45 
€ 

 399,60 
€  543,90 €  688,20 €  832,50 €  904,65 €  976,80 €  1.012,88 € 

9 
Garatges i 

pàrquing 
A (Resta) 111,00 € 

10 

Residències i 

establiments 

hotelers i 
similars 

F (Resta, 

P/C, 
Envasos, 

vidre, 

Orgànica) 

111,00 € 2 2 
 555,00 

€ 
 777,00 

€ 
 999,00 

€ 
 1.443,00 

€ 
 1.887,00 

€ 
 2.331,00 

€ 
 2.553,00 

€ 
 2.775,00 

€  2.886,00 € 

11.0 

Clíniques, 

centres sanitaris 

i similars 

C (Resta, 

P/C, 

envasos) 

111,00 € 1,3 1,4 
 313,02 
€ 

 414,03 
€ 

 515,04 
€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 
€ 

 1.323,12 
€  1.373,63 € 

11.1 Hospitals 

F (Resta, 
P/C, 

Envasos, 

vidre, 
Orgànica)  

111,00 €  2 2 
 555,00 
€ 

 777,00 
€ 

 999,00 
€ 

 1.443,00 
€ 

 1.887,00 
€ 

 2.331,00 
€ 

 2.553,00 
€ 

 2.775,00 
€  2.886,00 € 

12 Càmping 

F (Resta, 

P/C, 
Envasos, 

vidre, 

Orgànica) 

111,00 € 2 2 
 555,00 

€ 
 777,00 

€ 
 999,00 

€ 
 1.443,00 

€ 
 1.887,00 

€ 
 2.331,00 

€ 
 2.553,00 

€ 
 2.775,00 

€  2.886,00 € 

13 
Estacions de 

ferrocarril 

C (Resta, 
P/C, 

envasos) 

111,00 € 1,3 1,4 
 313,02 

€ 
 414,03 

€ 
 515,04 

€  717,06 €  919,08 €  1.121,10 

€ 
 1.222,11 

€ 
 1.323,12 

€  1.373,63 € 

14 
Locals sense 
activitat 

        44,40 € 

 

b) En conseqüència, en l’“ANNEX. TARIFES” de l’ordenança fiscal: 

On diu: 

Les tarifes aplicables són les següents: 
    

EPÍGRAF DESCRIPCIÓ 
FRACCIÓ 

TIPUS 
         

0 Vivenda   111,00 € 

      
tram 1 De 

0 a 50 m² 

tram 2 

>50 a 100 

m² 

tram 3 

>100 a 

200 m² 

tram 4 >200 

a 400 m² 

tram 5 >400 

a 1.000 m² 

tram 6 

>1.000 a 

3.000 m² 

tram 7 

>3.000 a 

6.000 m² 

tram 8 

>6.000 a 

9.000 m² 

tram 9 

>9.000 m² 

1 

Restaurants, bars, 

cafeteries, 

discoteques, pubs, 
sales de festa i 

similars 

F (Resta, P/C, 
Envasos, 

vidre, 

Orgànica) 

 555,00 €  777,00 €  999,00 €  1.443,00 €  1.887,00 €  2.331,00 €  2.553,00 €  2.775,00 €  2.886,00 € 

2 Centres d’ensenyança B (Resta, P/C)  313,02 €  414,03 €  515,04 €  717,06 €  919,08 €  1.121,10 €  1.222,11 €  1.323,12 €  1.373,63 € 

3 Cinemes B (Resta, P/C)  313,02 €  414,03 €  515,04 €  717,06 €  919,08 €  1.121,10 €  1.222,11 €  1.323,12 €  1.373,63 € 
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4 

Supermercats, 

hipermercats i 
similars 

D (Resta, P/C, 

Envasos, 
Orgànica) 

 406,26 €  553,89 €  701,52 €  996,78 € 1.292,04 €  1.587,30 €  1.734,93 €  1.882,56 €  1.956,38 € 

5 
Concessionaris i 

tallers de vehicles 
B (Resta, P/C)  255,30 €  327,45 €  399,60 €  543,90 €  688,20 €  832,50 €  904,65 €  976,80 €  1.012,88 € 

6 

Comerços, oficines, 
entitats financeres, 

papereries, farmàcies, 

perruqueries, 
drogueries i altres 

serveis 

C (Resta, 

envasos, P/C) 
 313,02 €  414,03 €  515,04 €  717,06 €  919,08 €  1.121,10 €  1.222,11 €  1.323,12 €  1.373,63 € 

7 Indústries B (Resta, P/C)  233,10 €  294,15 €  355,20 €  477,30 €  599,40 €  721,50 €  782,55 €  843,60 €  874,13 € 

8 
Gasolineres, 
Estacions de servei 

B (Resta, P/C)  255,30 €  327,45 €  399,60 €  543,90 €  688,20 €  832,50 €  904,65 €  976,80 €  1.012,88 € 

9 Garatges i pàrquing A (Resta) 111,00 € 

10 

Residències i 

establiments hotelers i 
similars 

D (Resta, P/C, 

Envasos, 
Orgànica) 

 555,00 €  777,00 €  999,00 €  1.443,00 €  1.887,00 €  2.331,00 €  2.553,00 €  2.775,00 €  2.886,00 € 

11.0 
Clíniques, centres 

sanitaris i similars 
B (Resta, P/C) 313,02 € 414,03 € 515,04 € 717,06 € 919,08 € 1.121,10 € 1.222,11 € 1.323,12 € 1.373,63 € 

11.1 Hospitals 

F (Resta, P/C, 
Envasos, 

vidre, 

Orgànica) 

555,00 € 777,00 € 999,00 € 1.443,00 € 1.887,00 € 2.331,00 € 2.553,00 € 2.775,00 € 2.886,00 € 

12 Càmping 

F (Resta, P/C, 
Envasos, 

vidre, 
Orgànica) 

555,00 € 777,00 € 999,00 € 1.443,00 € 1.887,00 € 2.331,00 € 2.553,00 € 2.775,00 € 2.886,00 € 

13 
Estacions de 

Ferrocarril 
B (Resta, P/C) 313,02 € 414,03 € 515,04 € 717,06 € 919,08 € 1.121,10 € 1.222,11 € 1.323,12 € 1.373,63 € 

14 Locals sense activitat   44,40 € 

 

Ha de dir: 

Les tarifes aplicables a la taxa són les següents: 
    

EPÍGRAF DESCRIPCIÓ 
FRACCIÓ 

TIPUS 
         

0 Vivenda   111,00 € 

      

tram 1 

De 0 a 

50 m² 

tram 2 

>50 a 

100 m² 

tram 3 

>100 a 

200 m² 

tram 4 

>200 a 

400 m² 

tram 5 

>400 a 

1.000 m² 

tram 6 

>1.000 a 

3.000 m² 

tram 7 

>3.000 a 

6.000 m² 

tram 8 

>6.000 a 

9.000 m² 

tram 9 

>9.000 m² 

1 

Restaurants, bars, 

cafeteries, 

discoteques, pubs, 

sales de festa i 

similars 

F (Resta, 

P/C, 

Envasos, 

vidre, 

orgànica) 

 555,00 €  777,00 €  999,00 €  1.443,00 €  1.887,00 €  2.331,00 €  2.553,00 €  2.775,00 €  2.886,00 € 

2 
Centres 

d’ensenyança 

C (Resta, 

envasos, 

P/C) 

 313,02 €  414,03 €  515,04 €  717,06 €  919,08 €  1.121,10 €  1.222,11 €  1.323,12 €  1.373,63 € 

3 Cinemes 

C (Resta, 

envasos, 

P/C) 

 313,02 €  414,03 €  515,04 €  717,06 €  919,08 €  1.121,10 €  1.222,11 €  1.323,12 €  1.373,63 € 

4 

Supermercats, 

hipermercats i 

similars 

D (Resta, 

P/C, 

Envasos, 

Orgànica) 

 406,26 €  553,89 €  701,52 €  996,78 € 1.292,04 €  1.587,30 €  1.734,93 €  1.882,56 €  1.956,38 € 

5 
Concessionaris i 

tallers de vehicles 

C (Resta, 

envasos, 

P/C) 

 255,30 €  327,45 €  399,60 €  543,90 €  688,20 €  832,50 €  904,65 €  976,80 €  1.012,88 € 

6 

Comerços, 

oficines, entitats 

financeres, 

papereries, 

farmàcies, 

perruqueries, 

drogueries i altres 

serveis 

C (Resta, 

envasos, 

P/C) 

 313,02 €  414,03 €  515,04 €  717,06 €  919,08 €  1.121,10 €  1.222,11 €  1.323,12 €  1.373,63 € 
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7 Indústries 
B (Resta, 

P/C) 
 233,10 €  294,15 €  355,20 €  477,30 €  599,40 €  721,50 €  782,55 €  843,60 €  874,13 € 

8 
Gasolineres, 

estacions de servei 

C (Resta, 

envasos, 

P/C) 

 255,30 €  327,45 €  399,60 €  543,90 €  688,20 €  832,50 €  904,65 €  976,80 €  1.012,88 € 

9 
Garatges i 

pàrquing 
A (Resta) 111,00 € 

10 

Residències i 

establiments 

hotelers i similars 

F (Resta, 

P/C, 

Envasos, 

vidre, 

orgànica) 

 555,00 €  777,00 €  999,00 €  1.443,00 €  1.887,00 €  2.331,00 €  2.553,00 €  2.775,00 €  2.886,00 € 

11.0 
Clíniques, centres 

sanitaris i similars 

C (Resta, 

envasos, 

P/C) 

 313,02 €  414,03 €  515,04 €  717,06 €  919,08 €  1.121,10 €  1.222,11 €  1.323,12 €  1.373,63 € 

11.1 Hospitals 

F (Resta, 

P/C, 

Envasos, 

vidre, 

Orgànica)  

 555,00 €  777,00 €  999,00 €  1.443,00 €  1.887,00 €  2.331,00 €  2.553,00 €  2.775,00 €  2.886,00 € 

12 Càmping 

F (Resta, 

P/C, 

Envasos, 

vidre, 

Orgànica) 

 555,00 €  777,00 €  999,00 €  1.443,00 €  1.887,00 €  2.331,00 €  2.553,00 €  2.775,00 €  2.886,00 € 

13 
Estacions de 

Ferrocarril 

C (Resta, 

envasos, 

P/C) 

 313,02 €  414,03 €  515,04 €  717,06 €  919,08 €  1.121,10 €  1.222,11 €  1.323,12 €  1.373,63 € 

14 
Locals sense 

activitat 
  44,40 € 

 

L’anterior rectificació només afecta a l’esmena de l’error material en transposar el nomen de les 

fraccions tipus afectades, però no afecta els elements quantitatius ni a les quotes de la taxa, que es 

mantenen igual, tant en l’estudi tècnic – jurídic – econòmic, com en el “annex tarifes” de 

l’ordenança fiscal. 

SEGON: públicar aquesta rectificació en el BOP de València. 

TERCER: Contra aquest acord caldrà interposar recurs de reposició davant del Ple de 

l’Ajuntament, d’acord amb el que disposen els articles 220 LGT, en relació amb l’art. 14 LHL. 

 

Se sotmet a votació la urgència dels assumptes de l’ordre del dia del punt 7 al 14 els dos 

inclusivament, de conformitat amb el que s’estableix en l’art. 116 de la Llei Valenciana de 

Règim Local,  resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 23. Regidors absents 

en la votació: 2, senyores Sánchez i Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Picó, Soriano i Rovira;  per la qual cosa, el 

Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Declarar la urgència dels assumptes i procedir-ne al debat. 

 

7 EXPEDIENT 2177494Y. PROPOSICIÓ PSOE, COMPROMÍS PER SAGUNT I 

EU-UNIDES PODEM. ESMENES ALS PRESSUPOSTOS DE LA GVA 

Llegida la proposició política presentada pels Grups Municipals del PSOE, Compromís 

per Sagunt i EU-Unides Podem, sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és 

el següent:   

 D’acord i a l’empara del que preveu el Reglament d’Organització, Funcionament i 

Règim Jurídic de les Entitats Locals i el Reglament d’Organització Municipal de l’Ajuntament 

de Sagunt, Javier Raro Gualda, portaveu del Grup Municipal Socialista; Roberto Rovira Puente, 

portaveu del Grup Municipal Esquerra Unida-Unides Podem, i Maria Josep Picó Garcés, 
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portaveu del Grup Municipal Compromís, desitgen sotmetre a la consideració del Ple de 

l’Ajuntament de Sagunt la següent MOCIÓ: 

 

Exposició de motius: 

El Govern de Carlos Mazón ha presentat, amb el suport parlamentari de Vox, el 

projecte de llei dels Pressupostos de la Generalitat Valenciana per a 2025. Uns comptes públics 

que tan sols inclouen inversions per valor d’una mica més de 6 milions d’euros per a la nostra 

ciutat d’un total de 32.291 milions. Com a conseqüència, el text presentat per PP i Vox deixen 

fora projectes essencials per a la millora dels nostres serveis públics. 

Sagunt està vivint un moment d’expansió i creixement sense precedents, tant en 

el terreny econòmic com en el demogràfic, arran de l’arribada de la gigafactoria de PowerCo. 

Actualment, ja superem els 75.000 habitants, després d’un increment en el cens de 4.000 

persones, mil d’elles en un sol any. 

Si bé aquesta realitat ens ofereix motius per a l’optimisme, no és menys cert que 

el creixement ràpid de qualsevol nucli poblacional comporta els seus riscos i amenaces. Parlem 

de saturació dels serveis públics o de les infraestructures, insuficiència en l’oferta d’uns certs 

béns o serveis, com pot ser la vivenda, o fins i tot problemes de seguretat. 

L’Ajuntament de Sagunt ha posat en marxa, en el marc de les seues 

competències i en el grau que els seus recursos li permeten, diverses mesures i inversions 

destinades a evitar aquestes situacions o, almenys, minimitzar el seu impacte. Una tasca a la 

qual ha d’unir-se la Generalitat Valenciana en aquelles matèries que li competeixen, com són la 

sanitat, l’educació o els serveis socials, entre altres. No obstant això, malgrat haver traslladat a 

les diferents conselleries la situació de la nostra ciutat i les necessitats que d’ella es deriven, 

aquest projecte de pressupostos reflecteix la falta de compromís i d’interés del Govern 

autonòmic amb el benestar dels nostres veïns i veïnes. 

 

Infraestructures educatives 

 

Un dels grans problemes que ja enfrontem i al qual aquest projecte de 

pressupostos no aporta cap solució és la massificació de les aules. El ràpid creixement 

poblacional, sumat a una falta de places i recursos que ja veníem arrossegant, ha derivat en un 

augment excessiu de les ràtios i un empitjorament de la qualitat de l’ensenyança. En 

conseqüència, els nostres centres educatius estan experimentant un augment anual del 2% de 

les matrícules sobrevingudes, la qual cosa ens ha portat a superar la ràtio estipulada de 25 

alumnes a les aules de Primària i 30 en les de Secundària. 

Les xifres ens indiquen, tal com traslladem recentment a la Conselleria 

d’Educació, la necessitat de construir tres nous centres educatius a la nostra ciutat, dos d’Infantil  

i Primària i un de Secundària. Així mateix, com a mesura transitòria fins que aquests nous 

centres estiguen operatius, és essencial la creació de noves línies per a atendre l’excés de ràtio 

en els següents centres: 

● Infantil 4 anys en CEIP Montíber 

● Primària 4t curs en el centre que considere la Direcció Territorial 

● Primària 2n curs en CEIP María Jocasta Ruiz Aguilera 

● Primària 3r i 5é curs en CEIP Baladre 

● Primària 4t curs en CEIP Victoria i Joaquín Rodrígo 

 

No obstant això, davant tan greu situació, no hi ha rastre d’aquestes inversions 

en el projecte de pressupostos. L’única partida destinada a millorar les nostres infraestructures 

educatives fa referència a la rehabilitació del CIPFP Eduardo Merello, amb 250.000 euros. 

Després de més d’un any de paràlisi, des de la Direcció General d’Infraestructures Educatives 

es van comprometre que l’avantprojecte de reforma i ampliació estiga llest abans de l’estiu de 
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2025. Aquesta inversió reflecteix aquest compromís, però no garanteix la continuïtat del 

projecte, ja que no consigna cap anualitat per als pròxims exercicis. La Generalitat ha de mostrar 

el seu compromís amb aquesta intervenció determinant les anualitats per a 2026 i 2027, 

necessàries per a la redacció del projecte constructiu i l’execució de les obres. 

Un altre tema important referent a les nostres infraestructures educatives és 

l’accessibilitat. Cap dels centres educatius de Sagunt disposa d’ascensor. L’Edificant no dona 

resposta dins del termini i en la forma corresponent a les necessitats d’intervenció i adequació 

dels edificis escolars. Per això, sol·licitem una partida específica per a aquestes intervencions, 

que ens permeta actuar de manera més ràpida i urgent. 

D’altra banda, la Conselleria de Cultura ha d’augmentar la partida pressupostària 

que destina al Conservatori de Música Joaquín Rodrigo de Sagunt. La competència dels 

conservatoris professionals de música és de la comunitat autònoma. No obstant això, aquest 

centre no forma part de la Xarxa Pública de Conservatoris de la Generalitat i la majoria de les 

seues despeses les sufraga l’Ajuntament. 

És necessari corregir aquesta anomalia, incloent-hi el Conservatori Joaquín 

Rodrigo en aquesta xarxa i traspassant la seua gestió i manteniment a l’ens autonòmic. Així ho 

ha sol·licitat el Consistori en diverses ocasions. Mentre això es produeix, sol·licitem que la 

Generalitat destine més recursos per al manteniment del centre i així col·laborar amb l’esforç 

financer que realitza l’Ajuntament. 

 

Infraestructures sanitàries 

 

Els serveis sanitaris al nostre municipi, juntament amb l’educació, són uns altres 

dels serveis públics que pateixen una saturació alarmant, generant una deterioració de la qualitat 

d’aquests. Si bé és cert que el projecte presentat per la Generalitat inclou inversions necessàries 

i importants per a la millora de la sanitat a la nostra comarca, considerem que falta incloure 

altres d’igual rellevància. 

En primer lloc, el creixement poblacional del nucli de Sagunt fa necessària la 

construcció d’un nou centre de salut per a fer front a la massificació de l’actual. La quantitat de 

població és un dels criteris que regeixen la creació dels centres de salut al nostre territori i sobre 

la base de les dades exposades anteriorment sobre el creixement poblacional al nostre municipi 

considerem que ja complim amb aquest criteri per a la posada en marxa d’un nou centre. 

D’altra banda, la Conselleria de Sanitat ha d’augmentar la partida pressupostària 

destinada al manteniment dels consultoris mèdics a la nostra ciutat. L’anterior conveni firmat 

per a aquest fi contemplava una quantia de 330.080 euros per a 4 anys. Finalment, l’Ajuntament 

va acabar desemborsant 445.873,03 euros, havent d’assumir part dels gastos. 

El nou conveni firmat recentment augmenta la quantia fins als 452.620 euros per 

als pròxims 4 anys. No obstant això, malgrat el creixement, considerem que és insuficient si 

atenem l’augment dels preus que hem experimentat en els últims anys. Entre gener de 2020 i 

gener de 2025 l’IPC ha crescut un 20,2%. Per això, és necessari que la Conselleria destine més 

recursos, perquè el conveni hauria de cobrir el total del cost de mantindre els consultoris mèdics. 

 

Serveis socials 

 

Amb una població de més de 75.000 habitants, la necessitat de disposar al nostre 

municipi d’una residència i centre de dia i d’un Centre de Recuperació i Inclusió Social i 

Sociolaboral (CRESOL) és, per desgràcia, cada vegada major. 

Existeix el compromís per part de la Generalitat Valenciana, a través del pla 

Convivint, per a realitzar aquestes inversions a la nostra ciutat i també una cessió per part de 

l’Ajuntament de dues parcel·les per a la construcció d’aquestes infraestructures. Així i tot, el 

projecte porta anys bloquejat i pensem que és el moment de posar-lo en marxa perquè siga una 

realitat com més prompte millor. 
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Infraestructures hidràuliques 

 

Els últims temporals de pluja han posat en relleu la necessitat de continuar amb 

l’execució d’infraestructures hidràuliques amb la finalitat de pal·liar els episodis de pluges i 

inundacions que es produeixen a la zona baixa del Port de Sagunt. A l’efecte, estem impulsant 

la construcció d’un tanc de tempestes a la zona esmentada per a reduir al màxim l’impacte de 

les precipitacions i augmentar la seguretat i tranquil·litat de veïns i veïnes, per a la qual cosa 

demanem la col·laboració de la Generalitat. 

 

Nou Palau de la Justícia de Sagunt 

 

La construcció de la nova seu judicial de Sagunt hauria d’haver començat a la fi 

de 2024, però no va anar així. El procés s’ha retardat un any, tal com reflecteixen aquests 

pressupostos en transferir la dotació econòmica de l’exercici anterior a 2025 i d’igual manera 

amb les anualitats per a 2026 i 2027. Si bé això és un fet consumat sobre el qual ja no podem 

actuar, sí que crida la nostra atenció la reducció del pressupost destinat a la primera anualitat, 

passant de 552.730 euros en 2024 a 239.000 euros en 2025. 

Aquesta partida serà destinada a iniciar les obres de la nova seu judicial de 

Sagunt a la fi d’enguany, tal com es va comprometre la Conselleria. Tractant-se d’una obra de 

gran importància per a la prestació d’un servei públic de tal calat com la justícia, pensem que 

la reducció del pressupost de la primera anualitat no procedeix i que els comptes per a 2025  

com a mínim haurien igualar a la quantitat pressupostada inicialment en 2024. 

 

Patrimoni històric, industrial i natural 

 

La Generalitat Valenciana també té importants inversions pendents quant al 

nostre patrimoni cultural, les quals tampoc s’inclouen en els pressupostos autonòmics per a 

enguany. 

El Castell de Sagunt és el monument més visitat de la ciutat i també un dels quals 

majors inversions necessita, per a garantir la seua conservació i que la ciutadania i les persones 

visitants puguen gaudir d’ell. L’Ajuntament de Sagunt ha preparat un projecte de restauració i 

rehabilitació de l’entorn del Castell de Sagunt amb la finalitat de recuperar un espai històric de 

la ciutat, al mateix temps que es milloren els punts d’accés al monument. Atés que són unes 

obres que reverteixen en la millora del patrimoni històric valencià, sol·licitem la col·laboració 

de la Generalitat Valenciana per al seu finançament. 

A més, la restauració del Teatre Romà porta inconclusa des de fa anys. El 

monument necessita una intervenció urgent i de gran importància, que garantisca un bon estat 

de conservació i la seguretat de les persones visitants. 

D’altra banda, la rehabilitació de la Nau de Tallers és una altra de les grans obres 

que segueixen a l’espera a la nostra ciutat. Actualment, la Conselleria de Cultura està executant 

una obra d’urgència destinada a restaurar la coberta i assegurar l’estructura, però l’execució del 

projecte de reforma integral seguix pendent d’assignació pressupostària. 

Els Jardins de la Gerència és un altre monument del nostre patrimoni industrial 

en el qual és necessari continuar avançant en la seua rehabilitació. L’Ajuntament va realitzar un 

projecte, del qual ha executat la primera fase. Així, hem pogut recuperar aquest espai per a la 

ciutadania i dignificar el nostre passat industrial. No obstant això, encara queden per executar 

la fase 2 i 3 d’aquest. 

També és necessari augmentar el finançament de la Fundació de la Comunitat 

Valenciana de Patrimoni Industrial i Memòria Obrera del Port de Sagunt per part de l’ens 

autonòmic, atés que l’Ajuntament de Sagunt aporta una quantitat major. Aquesta desigualtat 
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hauria de corregir-se igualant la partida de la Generalitat a la del Consistori, que és de 90.000 

euros. 

La mateixa lògica s’aplica al manteniment de l’Alt Forn, atés que ha sigut 

declarat Bé d’Interés Cultural. La Generalitat també hauria d’augmentar la quantitat 

pressupostària destinada al seu manteniment, almenys 45.000 euros, que és la quantitat que 

destina també l’Ajuntament. 

Un altre tema pendent en la recuperació del nostre patrimoni és la prolongació 

de la via verda a Ojos Negros des de Sagunt fins a la mar. El projecte es va dur a terme amb la 

recuperació de la via fins al nucli de Sagunt i la creació del centre d’interpretació. És necessari 

completar aquesta intervenció amb la seua prolongació fins al Port, recuperant la totalitat de la 

infraestructura que unia les mines de Terol amb la zona siderúrgica del nostre municipi. 

 

Joventut 

 

Sagunt acull des de fa 10 anys el festival del còmic Splash que, a més, des de 

2017, és el Festival del Còmic de la Comunitat Valenciana. L’organització i la major part del 

pressupost corre a compte de l’Ajuntament, però en ser un certamen de caràcter autonòmic la 

Conselleria de Cultura col·laborava amb una assignació econòmica. En 2022 va ser de 15.000 

euros, reduint-se a 5.000 en 2023. En 2024, la Generalitat va decidir no aportar res. 

Donada la repercussió del festival, un dels principals del circuit del còmic i la 

novel·la gràfica a Espanya, i la necessitat de continuar creixent com una de les cites culturals 

de primer ordre a la Comunitat Valenciana, es requereix un major compromís per part de la 

Generalitat i la Conselleria de Cultura. A més que es tracta d’un esdeveniment a nivell 

autonòmic i que, per tant, no hauria de recaure tot el pes del seu finançament en les arques 

municipals. 

 

Transport 

 

La millora del transport interurbà també és una de les grans necessitats de la 

nostra ciutat. Concretament, és essencial connectar de manera més ràpida i eficient el nucli del 

Port de Sagunt amb l’estació de Rodalia Renfe. Per a això, la Conselleria de Medi Ambient, 

Infraestructures i Territori va adjudicar un contracte per a la realització d’un estudi sobre la 

implantació del sistema Bus Ràpid Trànsit (BRT) amb un termini d’execució de 36 mesos, un 

marc temporal inassumible per als veïns i veïnes de la nostra ciutat. 

El contracte ascendia a aproximadament 250.000 euros, però el projecte 

presentat per la Generalitat només destina 60.000 euros. Per això, sol·licitem que els 

pressupostos de 2025 incloguen en aquesta partida tot l’import per a poder realitzar l’estudi 

enguany i consigne les anualitats per a la posada en marxa d’aquesta connexió en els pròxims 

exercicis. 

 

Turisme 

 

El turisme és un sector crucial en l’economia local. Sagunt compta amb un 

patrimoni històric, industrial i natural que li posiciona com una destinació de primer nivell. Un 

fet avalat per les xifres de visitants, que creixen any rere any, i amb l’augment del temps mitjà 

d’estada al municipi. 

Consolidar Sagunt com una destinació turística atractiva i popular no sols 

reporta beneficis al municipi, sinó que també té un impacte en tota la comarca i a la Comunitat 

Valenciana. No obstant això, la bona marxa de l’activitat turística no ve acompanyada del suport 

del Govern autonòmic. 

En 2024, la Generalitat va suprimir el Pla de Dinamització i Governança 

Turística del Camp de Morvedre i ara, en els comptes presentats per a 2025, retalla la quantia 



 

 

31 

destinada a la línia nominativa per al foment d’accions de màrqueting, promoció i producte 

turístic al municipi de Sagunt. En l’exercici anterior, comptàvem amb 120.000 euros, mentre 

que l’actual projecte de pressupostos el deixa en 80.000 euros. 

En total, la Conselleria d’Innovació, Indústria, Comerç i Turisme ha retallat les 

partides destinades a impulsar i fer costat al nostre sector turístic en 90.000 euros. Una decisió 

del tot incomprensible atesa la realitat del nostre municipi i a la seua oferta turística, que és de 

les més completes del territori. Per això, considerem que, almenys, la línia nominativa per a la 

promoció del turisme i els negocis que el sostenen ha de mantindre’s en els comptes d’enguany. 

Un problema que portem patint a les nostres platges en els últims anys és el mal 

estat dels llavapeus i dels parcs infantils. Va succeir l’estiu passat i està passant hui també, els 

llavapeus no tenen aigua. A més, els últims temporals, que han causat danys a les nostres platges, 

han deixat al descobert la instal·lació i les canonades dels llavapeus. De la mateixa manera, les 

instal·lacions de jocs en la costa també presenten cert desgast i deixadesa. 

Aquesta situació suposa una erosió de la qualitat de l’experiència dels usuaris a 

les nostres platges, tant de veïns i veïnes com de persones visitants. La Conselleria de Turisme 

ha de realitzar les intervencions necessàries per a solucionar els dos problemes i generar un 

entorn en el qual la ciutadania puga gaudir al màxim de les nostres costes. 

D’altra banda, l’Ajuntament va sol·licitar la concessió del passeig marítim del 

Port de Sagunt a la Demarcació de Costes per a poder actuar i dur a terme la seua remodelació, 

juntament amb l’avinguda Mediterrani. Es tracta d’un projecte de gran importància, que 

excedeix els recursos del Consistori i l’impacte del qual transcendeix l’àmbit municipal, ja que 

suma atractiu a l’oferta turística de la Comunitat Valenciana. Per això,  sol·licitem el suport de 

la Generalitat. 

 

Infraestructures esportives 

 

L’Ajuntament de Sagunt ha fet esforços importants per a promocionar i 

potenciar l’esport local, animant a la ciutadania a portar estils de vida saludables i a gaudir amb 

l’activitat física. En la línia d’aquest objectiu, ha construït un nou recinte esportiu, el Pavelló 

Port de Sagunt. Si bé és cert que aquest ja es troba operatiu, queda per realitzar una segona fase 

que afecta els vestuaris i els espais auxiliars. Aquesta intervenció és essencial perquè siga un 

espai totalment funcional. 

En el mateix sentit, demanem que la Generalitat recupere la línia de subvencions 

a ajuntaments i entitats locals menors de la Comunitat Valenciana destinades per a obres de 

primer establiment, o d’ampliació, millora, modernització, adaptació, adequació o reforç 

d’instal·lacions esportives ja existents, per als exercicis 2025 i 2026. Aquestes ajudes es van 

concedir en 2023 i 2024 per valor de 6.545.000 euros repartits entre les dues anualitats. No 

obstant això, el projecte presentat per a enguany no contempla aquesta inversió. 

La nostra ciutat està cridada a ser un pol econòmic, tecnològic i innovador clau 

per a l’economia de la Comunitat Valenciana, fet que porta aparellat un esforç per a adaptar els 

servicis públics i infraestructures de Sagunt a la seua nova realitat. Un esforç del qual el Govern 

autonòmic ha de ser partícip. Per això, cal introduir en els Pressupostos de la Generalitat 

Valenciana 2025 les següents esmenes, sobre la base de l’exposat anteriorment, per a incloure 

les inversions necessàries per a aconseguir aquest objectiu: 

 

1. Construcció d’un nou IES 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 15 milions 

 

2. Construcció d’un nou CEIP al nucli de Sagunt 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 10 milions 
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3. Construcció d’un nou CEIP al nucli de Port de Sagunt 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 10 milions 

 

4. Rehabilitació del CIPFP Eduardo Merello 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 13 milions consignats entre les anualitats de 2026 i 2027 

 

5. Creació de noves línies als centres educatius per a atendre l’excés de ràtio a les aules 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 2 milions 

 

6. Obres d’accessibilitat i instal·lació d’ascensors als centres educatius 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 9 milions 

 

7. Augment de la subvenció destinada al conservatori Joaquín Rodrigo 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 1 milió 

 

8. Construcció d’un nou centre de salut al nucli de Sagunt 

Conselleria: Conselleria de Sanitat 

Pressupost: 2.261.600 euros 

 

9. Augment de la transferència per al manteniment dels consultoris mèdics 

Conselleria: Conselleria de Sanitat 

Pressupost: 500.000 euros 

 

10. Construcció d’una residència i centre de dia i un Centre de Recuperació i Inclusió Social i 

Sociolaboral per a persones amb Problemes de Salut Mental (CRESOL) 

Conselleria: Conselleria de Serveis Socials, Igualtat i Vivenda 

Pressupost: 1.130.800 euros (Primera anualitat) 

 

11. Construcció d’un tanc de tempestes al Port de Sagunt 

Conselleria: Conselleria d’Agricultura, Aigua, Ramaderia i Pesca 

Pressupost: 2 milions 

 

12. Nova seu judicial de Sagunt 

Conselleria: Conselleria de Justícia i Administració Pública 

Pressupost: 552.730 euros per a l’anualitat de 2025. Mantindre les anualitats de 2026 

(12.148.180 euros), 2027 (22.329.970) i 2028 (2.518.640). 

 

13. Obres de restauració i accessibilitat de l’entorn del Castell de Sagunt 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 355.266 euros 

 

14. Restauració del Teatre Romà 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 2 milions 

 

15. Rehabilitació de la Nau de Tallers 
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Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 2 milions 

 

16. Segona fase de la rehabilitació de La Gerència 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 2.312.014 euros 

 

17. Augmentar el finançament de la Fundació de la Comunitat Valenciana de Patrimoni 

Industrial i Memòria Obrera del Port de Sagunt i de l’Alt Forn 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 135.000 euros 

 

18. Prolongació de la via verda a Ojos Negros des de Sagunt fins a la mar 

Conselleria: Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures i Territori 

Pressupost: 2 milions 

 

19. Recuperar l’ajuda al Festival del Còmic de la Comunitat Valenciana 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 15.000 euros 

 

20. Estudis i Projectes Constructius per a Infraestructura Sistema Bus ràpid Trànsit (BRT) 

Sagunt 

Conselleria: Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures i Territori 

Pressupost: 250.000 euros 

 

21. Línia nominativa per al Foment d’accions de màrqueting, promoció i producte turístic al 

municipi de Sagunt 

Conselleria: Conselleria d’Innovació, Indústria, Comerç i Turisme 

Pressupost: 120.000 euros 

 

22. Millora de les infraestructures turístiques del litoral (llavapeus i parcs infantils) 

Conselleria: Turisme Comunitat Valenciana 

Pressupost: 300.000€ 

 

23. Redacció del projecte de remodelació del passeig marítim i avinguda Mediterrani i inici de 

les obres 

Conselleria: Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures i Territori 

Pressupost: 18 milions (primera anualitat: 1 milió) 

 

24. Intervenció segona fase Pavelló Port de Sagunt 

Conselleria: Presidència de la Generalitat 

Pressupost: 400.000 euros 

 

25. Recuperar la línia de subvencions a ajuntaments i entitats locals menors de la Comunitat 

Valenciana destinades per a obres de primer establiment, o d’ampliació, millora, modernització, 

adaptació, adequació o reforç d’instal·lacions esportives ja existents, per als exercicis 2025 i 

2026 

Conselleria: Presència de la Generalitat 

Pressupost: 6.545.000 euros (en dues anualitats) 

 

Per tot això, es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels següents ACORDS: 
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1. Aprovació de les següents esmenes per a la seua inclusió en els Pressupostos de 

Generalitat Valenciana per a 2025 i el seu trasllat als grups polítics amb 

representació a les Corts Valencianes perquè, tant si les fan seues com si 

aconsegueixen acords transaccionals, les secunden en la seua tramitació. 

 

2. Traslladar el contingut d’aquesta moció a: 

● Presidència de la Generalitat 

● Conselleria d’Hisenda i Economia 

● Grups parlamentaris a les Corts Valencianes 

 

Per part d’IP, es presenta una esmena d’addició al punt 20, que diu: “i ampliar la línia 3 

de Metrovalencia fins al Port de Sagunt.” 

 

   Esmena que és acceptada pels ponents. 

 

Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 25. Regidors absents 

en la votació: 2, senyores Sánchez i Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Picó, Soriano i Rovira;  per la qual cosa, el 

Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

“El Govern de Carlos Mazón ha presentat, amb el suport parlamentari de Vox, el projecte 

de llei dels Pressupostos de la Generalitat Valenciana per a 2025. Uns comptes públics que tan 

sols inclouen inversions per valor d’una mica més de 6 milions d’euros per a la nostra ciutat 

d’un total de 32.291 milions. Com a conseqüència, el text presentat per PP i Vox deixen fora 

projectes essencials per a la millora dels nostres serveis públics. 

Sagunt està vivint un moment d’expansió i creixement sense precedents, tant en el 

terreny econòmic com en el demogràfic, arran de l’arribada de la gigafactoria de PowerCo. 

Actualment, ja superem els 75.000 habitants, després d’un increment en el cens de 4.000 

persones, mil d’elles en un sol any. 

Si bé aquesta realitat ens ofereix motius per a l’optimisme, no és menys cert que el 

creixement ràpid de qualsevol nucli poblacional comporta els seus riscos i amenaces. Parlem 

de saturació dels serveis públics o de les infraestructures, insuficiència en l’oferta d’uns certs 

béns o serveis, com pot ser la vivenda, o fins i tot problemes de seguretat. 

L’Ajuntament de Sagunt ha posat en marxa, en el marc de les seues competències i en 

el grau que els seus recursos li permeten, diverses mesures i inversions destinades a evitar 

aquestes situacions o, almenys, minimitzar el seu impacte. Una tasca a la qual ha d’unir-se la 

Generalitat Valenciana en aquelles matèries que li competeixen, com són la sanitat, l’educació 

o els serveis socials, entre altres. No obstant això, malgrat haver traslladat a les diferents 

conselleries la situació de la nostra ciutat i les necessitats que d’ella es deriven, aquest projecte 

de pressupostos reflecteix la falta de compromís i d’interés del Govern autonòmic amb el 

benestar dels nostres veïns i veïnes. 

 

Infraestructures educatives 

Un dels grans problemes que ja enfrontem i al qual aqueste projecte de pressupostos no 

aporta cap solució és la massificació de les aules. El ràpid creixement poblacional, sumat a una 

falta de places i recursos que ja veníem arrossegant, ha derivat en un augment excessiu de les 

ràtios i un empitjorament de la qualitat de l’ensenyança. En conseqüència, els nostres centres 

educatius estan experimentant un augment anual del 2% de les matrícules sobrevingudes, la 

qual cosa ens ha portat a superar la ràtio estipulada de 25 alumnes a les aules de Primària i 30 

en les de Secundària. 
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Les xifres ens indiquen, tal com traslladem recentment a la Conselleria d’Educació, la 

necessitat de construir tres nous centres educatius a la nostra ciutat, dos d’Infantil i Primària i 

un de Secundària. Així mateix, com a mesura transitòria fins que aquests nous centres estiguen 

operatius, és essencial la creació de noves línies per a atendre l’excés de ràtio en els següents 

centres: 

● Infantil 4 anys en CEIP Montíber 

● Primària 4t curs en el centre que considere la Direcció Territorial 

● Primària 2n curs en CEIP María Jocasta Ruiz Aguilera 

● Primària 3r i 5é curs en CEIP Baladre 

● Primària 4t curs en CEIP Victoria i Joaquín Rodrígo 

 

No obstant això, davant de tan greu situació, no hi ha rastre d’aquestes inversions en el 

projecte de pressupostos. L’única partida destinada a millorar les nostres infraestructures 

educatives fa referència a la rehabilitació del CIPFP Eduardo Merello, amb 250.000 euros. 

Després de més d’un any de paràlisi, des de la Direcció General d’Infraestructures Educatives 

es van comprometre que l’avantprojecte de reforma i ampliació estiga llest abans de l’estiu de 

2025. Aquesta inversió reflecteix aquest compromís, però no garanteix la continuïtat del 

projecte, ja que no consigna cap anualitat per als pròxims exercicis. La Generalitat ha de mostrar 

el seu compromís amb aquesta intervenció determinant les anualitats per a 2026 i 2027, 

necessàries per a la redacció del projecte constructiu i l’execució de les obres. 

Un altre tema important referent a les nostres infraestructures educatives és 

l’accessibilitat. Cap dels centres educatius de Sagunt disposa d’ascensor. L’Edificant no dona 

resposta dins del termini i en la forma corresponent a les necessitats d’intervenció i adequació 

dels edificis escolars. Per això, sol·licitem una partida específica per a aquestes intervencions, 

que ens permeta actuar de manera més ràpida i urgent. 

D’altra banda, la Conselleria de Cultura ha d’augmentar la partida pressupostària que 

destina al Conservatori de Música Joaquín Rodrigo de Sagunt. La competència dels 

conservatoris professionals de música és de la comunitat autònoma. No obstant això, aquest 

centre no forma part de la Xarxa Pública de Conservatoris de la Generalitat i la majoria dels 

seus gastos els sufraga l’Ajuntament. 

És necessari corregir aquesta anomalia, incloent-hi el Conservatori Joaquín Rodrigo en 

aquesta xarxa i traspassant la seua gestió i manteniment a l’ens autonòmic. Així ho ha sol·licitat 

el Consistori en diverses ocasions. Mentre això es produeix, sol·licitem que la Generalitat 

destine més recursos per al manteniment del centre i així col·laborar amb l’esforç financer que 

realitza l’Ajuntament. 

 

Infraestructures sanitàries 

Els serveis sanitaris al nostre municipi, juntament amb l’educació, són uns altres dels 

serveis públics que pateixen una saturació alarmant, generant una deterioració de la qualitat 

d’aquests. Si bé és cert que el projecte presentat per la Generalitat inclou inversions necessàries 

i importants per a la millora de la sanitat a la nostra comarca, considerem que falta incloure 

altres d’igual rellevància. 

En primer lloc, el creixement poblacional del nucli de Sagunt fa necessària la 

construcció d’un nou centre de salut per a fer front a la massificació de l’actual. La quantitat de 

població és un dels criteris que regeixen la creació dels centres de salut al nostre territori i sobre 

la base de les dades exposades anteriorment sobre el creixement poblacional en el nostre 

municipi considerem que ja complim amb aquest criteri per a la posada en marxa d’un nou 

centre. 

D’altra banda, la Conselleria de Sanitat ha d’augmentar la partida pressupostària 

destinada al manteniment dels consultoris mèdics a la nostra ciutat. L’anterior conveni firmat 

per a aquest fi contemplava una quantia de 330.080 euros per a 4 anys. Finalment, l’Ajuntament 

va acabar desemborsant 445.873,03 euros, havent d’assumir part de les despeses. 
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El nou conveni firmat recentment augmenta la quantia fins als 452.620 euros per als 

pròxims 4 anys. No obstant això, malgrat el creixement, considerem que és insuficient si atenem 

l’augment dels preus que hem experimentat en els últims anys. Entre gener de 2020 i gener de 

2025 l’IPC ha crescut un 20,2%. Per això, és necessari que la Conselleria destine més recursos, 

perquè el conveni hauria de cobrir el total del cost de mantindre els consultoris mèdics. 

 

Serveis socials 

Amb una població de més de 75.000 habitants, la necessitat de disposar al nostre 

municipi d’una residència i centre de dia i d’un Centre de Recuperació i Inclusió Social i 

Sociolaboral (CRESOL) és, per desgràcia, cada vegada major. 

Existeix el compromís per part de la Generalitat Valenciana, a través del pla Convivint, 

per a realitzar aquestes inversions a la nostra ciutat i també una cessió per part de l’Ajuntament 

de dues parcel·les per a la construcció d’aquestes infraestructures. Així i tot, el projecte porta 

anys bloquejat i pensem que és el moment de posar-lo en marxa perquè siga una realitat com 

més prompte millor. 

 

Infraestructures hidràuliques 

Els últims temporals de pluja han posat en relleu la necessitat de continuar amb 

l’execució d’infraestructures hidràuliques amb la finalitat de pal·liar els episodis de pluges i 

inundacions que es produeixen a la zona baixa del Port de Sagunt. A aquest efecte, estem 

impulsant la construcció d’un tanc de tempestes a la zona esmentada per a reduir al màxim 

l’impacte de les precipitacions i augmentar la seguretat i tranquil·litat de veïns i veïnes, per a la 

qual cosa demanem la col·laboració de la Generalitat. 

 

Nou Palau de la Justícia de Sagunt 

La construcció de la nova seu judicial de Sagunt hauria d’haver començat a la fi de 2024, 

però no va anar així. El procés s’ha retardat un any, tal com reflecteixen aquests pressupostos 

en transferir la dotació econòmica de l’exercici anterior a 2025 i d’igual manera amb les 

anualitats per a 2026 i 2027. Si bé això és un fet consumat sobre el qual ja no podem actuar, sí 

que crida la nostra atenció la reducció del pressupost destinat a la primera anualitat, passant de 

552.730 euros en 2024 a 239.000 euros en 2025. 

Aquesta partida serà destinada a iniciar les obres de la nova seu judicial de Sagunt a la 

fi d’enguany, tal com es va comprometre la Conselleria. Tractant-se d’una obra de gran 

importància per a la prestació d’un servei públic de tal calat com la justícia, pensem que la 

reducció del pressupost de la primera anualitat no procedeix i que els comptes per a 2025 

deurien com a mínim igualar a la quantitat pressupostada inicialment en 2024. 

 

Patrimoni històric, industrial i natural 

La Generalitat Valenciana també té importants inversions pendents quant al nostre 

patrimoni cultural, les quals tampoc s’inclouen en els pressupostos autonòmics per a enguany. 

El Castell de Sagunt és el monument més visitat de la ciutat i també un dels que majors 

inversions necessita, per a garantir la seua conservació i que la ciutadania i les persones visitants 

puguen gaudir d’ell. L’Ajuntament de Sagunt ha preparat un projecte de restauració i 

rehabilitació de l’entorn del Castell de Sagunt amb la finalitat de recuperar un espai històric de 

la ciutat, al mateix temps que es milloren els punts d’accés al monument. Atés que són unes 

obres que reverteixen en la millora del patrimoni històric valencià, sol·licitem la col·laboració 

de la Generalitat Valenciana per al seu finançament. 

A més, la restauració del Teatre Romà porta inconclusa des de fa anys. El monument 

necessita una intervenció urgent i de gran importància, que garantisca un bon estat de 

conservació i la seguretat de les persones visitants. 

D’altra banda, la rehabilitació de la Nau de Tallers és una altra de les grans obres que 

segueixen a l’espera a la nostra ciutat. Actualment, la Conselleria de Cultura està executant una 
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obra d’urgència destinada a restaurar la coberta i assegurar l’estructura, però l’execució del 

projecte de reforma integral segueix pendent d’assignació pressupostària. 

Els Jardins de la Gerència és un altre monument del nostre patrimoni industrial en el 

qual és necessari continuar avançant en la seua rehabilitació. L’Ajuntament va realitzar un 

projecte, del qual ha executat la primera fase. Així, hem pogut recuperar aquest espai per a la 

ciutadania i dignificar el nostre passat industrial. No obstant això, encara queden per executar 

la fase 2 i 3 d’aquest. 

També cal augmentar el finançament de la Fundació de la Comunitat Valenciana de 

Patrimoni Industrial i Memòria Obrera de Port de Sagunt per part de l’ens autonòmic, atés que 

l’Ajuntament de Sagunt aporta una quantitat major. aquesta desigualtat hauria de corregir-se 

igualant la partida de la Generalitat a la del Consistori, que és de 90.000 euros. 

La mateixa lògica s’aplica al manteniment de l’Alt Forn, atés que ha sigut declarat Bé 

d’Interés Cultural. La Generalitat també hauria d’augmentar la quantitat pressupostària 

destinada al seu manteniment, almenys 45.000 euros, que és la quantitat que destina també 

l’Ajuntament. 

Un altre tema pendent en la recuperació del nostre patrimoni és la prolongació de la via 

verda a Ojos Negros des de Sagunt fins a la mar. El projecte es va dur a terme amb la recuperació 

de la via fins al nucli de Sagunt i la creació del centre d’interpretació. És necessari completar 

aquesta intervenció amb la seua prolongació fins al Port, recuperant la totalitat de la 

infraestructura que unia les mines de Terol amb la zona siderúrgica del nostre municipi. 

 

Joventut 

Sagunt acull des de fa 10 anys el festival del còmic Splash que, a més, des de 2017, és 

el Festival del Còmic de la Comunitat Valenciana. L’organització i la major part del pressupost 

corre a compte de l’Ajuntament, però a l’ésser un certamen de caràcter autonòmic la Conselleria 

de Cultura col·laborava amb una assignació econòmica. En 2022 va ser de 15.000 euros, 

reduint-se a 5.000 en 2023. En 2024, la Generalitat va decidir no aportar res. 

Donada la repercussió del festival, un dels principals del circuit del còmic i la novel·la 

gràfica a Espanya, i la necessitat de continuar creixent com una de les cites culturals de primer 

ordre a la Comunitat Valenciana, es requereix un major compromís per part de la Generalitat i 

la Conselleria de Cultura. A més que es tracta d’un esdeveniment a nivell autonòmic i que, per 

tant, no hauria de recaure tot el pes del seu finançament en les arques municipals. 

 

Transport 

La millora del transport interurbà també és una de les grans necessitats de la nostra ciutat. 

Concretament, és essencial connectar de manera més ràpida i eficient el nucli del Port de Sagunt 

amb l’estació de Rodalia Renfe. Per a això, la Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures i 

Territori va adjudicar un contracte per a la realització d’un estudi sobre la implantació del 

sistema Bus Ràpid Trànsit (BRT) amb un termini d’execució de 36 mesos, un marc temporal 

inassumible per als veïns i veïnes de la nostra ciutat. 

El contracte ascendia a aproximadament 250.000 euros, però el projecte presentat per la 

Generalitat només destina 60.000 euros. Per això, sol·licitem que els pressupostos de 2025 

incloguen en aquesta partida tot l’import per a poder realitzar l’estudi enguany i consigne les 

anualitats per a la posada en marxa d’aquesta connexió en els pròxims exercicis. 

 

Turisme 

El turisme és un sector crucial en l’economia local. Sagunt compta amb un patrimoni 

històric, industrial i natural que li posiciona com un destí de primer nivell. Un fet avalat per les 

xifres de visitants, que creixen any rere any, i amb l’augment del temps mitjà d’estada al  

municipi. 

Consolidar Sagunt com una destinació turística atractiva i popular no sols reporta 

beneficis al municipi, sinó que també té un impacte en tota la comarca i a la Comunitat 
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Valenciana. No obstant això, la bona marxa de l’activitat turística no ve acompanyada del suport 

del Govern autonòmic. 

En 2024, la Generalitat va suprimir el Pla de Dinamització i Governança Turística del 

Camp de Morvedre i ara, en els comptes presentats per a 2025, retalla la quantia destinada a la 

línia nominativa per al foment d’accions de màrqueting, promoció i producte turístic al municipi 

de Sagunt. En l’exercici anterior, comptàvem amb 120.000 euros, mentre que l’actual projecte 

de pressupostos el deixa en 80.000 euros. 

En total, la Conselleria d’Innovació, Indústria, Comerç i Turisme ha retallat les partides 

destinades a impulsar i fer costat al nostre sector turístic en 90.000 euros. Una decisió del tot 

incomprensible atesa la realitat del nostre municipi i a la seua oferta turística, que és de les més 

completes del territori. Per això, considerem que, almenys, la línia nominativa per a la promoció 

del turisme i els negocis que el sostenen ha de mantindre’s en els comptes d’enguany. 

Un problema que portem patint a les nostres platges en els últims anys és el mal estat 

dels llavapeus i dels parcs infantils. Va succeir l’estiu passat i està passant hui també, els 

llavapeus no tenen aigua. A més, els últims temporals, que han causat danys a les nostres platges, 

han deixat al descobert la instal·lació i les canonades dels llavapeus. De la mateixa manera, les 

instal·lacions de jocs en la costa també presenten cert desgast i deixadesa. 

Aquesta situació suposa una erosió de la qualitat de l’experiència dels usuaris a les 

nostres platges, tant de veïns i veïnes com de persones visitants. La Conselleria de Turisme ha 

de realitzar les intervencions necessàries per a solucionar els dos problemes i generar un entorn 

en el qual la ciutadania puga gaudir al màxim de les nostres costes. 

D’altra banda, l’Ajuntament va sol·licitar la concessió del passeig marítim del Port de 

Sagunt a la Demarcació de Costes per a poder actuar i dur a terme la seua remodelació, 

juntament amb l’avinguda Mediterrani. Es tracta d’un projecte de gran importància, que 

excedeix els recursos del Consistori i l’impacte del qual transcendeix l’àmbit municipal, ja que 

ve a sumar atractiu a l’oferta turística de la Comunitat Valenciana. Per això, sol·licitem el suport 

de la Generalitat. 

 

Infraestructures esportives 

L’Ajuntament de Sagunt ha fet esforços importants per a promocionar i potenciar 

l’esport local, animant la ciutadania a portar estils de vida saludables i a gaudir amb l’activitat 

física. En la línia d’aquest objectiu, ha construït un nou recinte esportiu, el Pavelló Port de 

Sagunt. Si bé és cert que aquest ja es troba operatiu, queda per realitzar una segona fase que 

afecta els vestuaris i els espais auxiliars. Aquesta intervenció és essencial perquè siga un espai 

totalment funcional. 

En el mateix sentit, demanem que la Generalitat recupere la línia de subvencions a 

ajuntaments i entitats locals menors de la Comunitat Valenciana destinades per a obres de 

primer establiment, o d’ampliació, millora, modernització, adaptació, adequació o reforç 

d’instal·lacions esportives ja existents, per als exercicis 2025 i 2026. Aquestes ajudes es van 

concedir en 2023 i 2024 per valor de 6.545.000 euros repartits entre les dos anualitats. No 

obstant això, el projecte presentat per a enguany no contempla aquesta inversió. 

La nostra ciutat està cridada a ser un pol econòmic, tecnològic i innovador clau per a 

l’economia de la Comunitat Valenciana, fet que porta aparellat un esforç per a adaptar els 

servicis públics i infraestructures de Sagunt a la seua nova realitat. Un esforç del qual el Govern 

autonòmic ha de ser partícip. Per això, és necessari introduir en els Pressupostos de la 

Generalitat Valenciana 2025 les següents esmenes, sobre la base de l’exposat anteriorment, per 

a incloure les inversions necessàries per a aconseguir aquest objectiu: 

 

1. Construcció d’un nou IES 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 15 milions 
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2. Construcció d’un nou CEIP al nucli de Sagunt 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 10 milions 

 

3. Construcció d’un nou CEIP al nucli de Port de Sagunt 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 10 milions 

 

4. Rehabilitació del CIPFP Eduardo Merello 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 13 milions consignats entre les anualitats de 2026 i 2027 

 

5. Creació de noves línies als centres educatius per a atendre l’excés de ràtio a les aules 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 2 milions 

 

6. Obres d’accessibilitat i instal·lació d’ascensors en els centres educatius 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 9 milions 

 

7. Augment de la subvenció destinada al conservatori Joaquín Rodrigo 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 1 milió 

 

8. Construcció d’un nou centre de salut al nucli de Sagunt 

Conselleria: Conselleria de Sanitat 

Pressupost: 2.261.600 euros 

 

9. Augment de la transferència per al manteniment dels consultoris mèdics 

Conselleria: Conselleria de Sanitat 

Pressupost: 500.000 euros 

 

10. Construcció d’una residència i centre de dia i un Centre de Recuperació i Inclusió Social i 

Sociolaboral per a persones amb Problemes de Salut Mental (CRESOL) 

Conselleria: Conselleria de Serveis Socials, Igualtat i Vivenda 

Pressupost: 1.130.800 euros (primera anualitat) 

 

11. Construcció d’un tanc de tempestes al Port de Sagunt 

Conselleria: Conselleria d’Agricultura, Aigua, Ramaderia i Pesca 

Pressupost: 2 milions 

 

12. Nova seu judicial de Sagunt 

Conselleria: Conselleria de Justícia i Administració Pública 

Pressupost: 552.730 euros per a l’anualitat de 2025. Mantindre les anualitats de 2026 

(12.148.180 euros), 2027 (22.329.970) i 2028 (2.518.640). 

 

13. Obres de restauració i accessibilitat de l’entorn del Castell de Sagunt 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 355.266 euros 

 

14. Restauració del Teatre Romà 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 
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Pressupost: 2 milions 

 

15. Rehabilitació de la Nau de Tallers 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 2 milions 

 

16. Segona fase de la rehabilitació de La Gerència 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 2.312.014 euros 

 

17. Augmentar el finançament de la Fundació de la Comunitat Valenciana de Patrimoni 

Industrial i Memòria Obrera del Port de Sagunt i de l’Alt Forn 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 135.000 euros 

 

18. Prolongació de la via verda a Ojos Negros des de Sagunt fins a la mar 

Conselleria: Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures i Territori 

Pressupost: 2 milions 

 

19. Recuperar l’ajuda al Festival del Còmic de la Comunitat Valenciana 

Conselleria: Conselleria d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació 

Pressupost: 15.000 euros 

 

20. Estudis i Projectes Constructius per a Infraestructura Sistema Bus ràpid Trànsit (BRT) 

Sagunt i ampliar la línia 3 de Metrovalència fins al Port de Sagunt. 

Conselleria: Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures i Territori 

Pressupost: 250.000 euros 

 

21. Línia nominativa per al Foment d’accions de màrqueting, promoció i producte turístic en el 

municipi de Sagunt 

Conselleria: Conselleria d’Innovació, Indústria, Comerç i Turisme 

Pressupost: 120.000 euros 

 

22. Millora de les infraestructures turístiques del litoral (llavapeus i parcs infantils) 

Conselleria: Turisme Comunitat Valenciana 

Pressupost: 300.000€ 

 

23. Redacció del projecte de remodelació del passeig marítim i avinguda Mediterrani i inici de 

les obres 

Conselleria: Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures i Territori 

Pressupost: 18 milions (primera anualitat: 1 milió) 

 

24. Intervenció segona fase Pavelló Port de Sagunt 

Conselleria: Presidència de la Generalitat 

Pressupost: 400.000 euros 

 

25. Recuperar la línia de subvencions a ajuntaments i entitats locals menors de la Comunitat 

Valenciana destinades per a obres de primer establiment, o d’ampliació, millora, modernització, 

adaptació, adequació o reforç d’instal·lacions esportives ja existents, per als exercicis 2025 i 

2026 

Conselleria: Presència de la Generalitat 

Pressupost: 6.545.000 euros (en dues anualitats) 
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Per tot això, es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels següents ACORDS: 

 

1. Aprovació de les següents esmenes per a la seua inclusió en els Pressupostos de Generalitat 

Valenciana per a 2025 i el seu trasllat als grups polítics amb representació en les Corts 

Valencianes perquè, tant si les fan seues com si aconsegueixen acords transaccionals, les 

secunden en la seua tramitació. 

 

2. Traslladar el contingut d’aquesta moció a: 

● Presidència de la Generalitat 

● Conselleria d’Hisenda i Economia 

● Grups parlamentaris en les Corts Valencianes 

 

En aquests moments s’incorpora a la sessió la Sra. Sáez, a les 18 hores i 15 minuts. 

 

8 EXPEDIENT 2177498D. PROPOSICIÓ PP. CIUTAT AMABLE EN PRO DE 

DRETS DELS AMOS I ANIMALS 

Llegit el prec presentat pel Grup Municipal del PP, sense previ expedient administratiu, 

el tenor literal del qual és el següent:   

 “En les llars espanyoles ja hi ha més animals de companyia que xiquets menors de 15 

anys. No és d’estranyar, per tant, que el concepte Pet Friendly vaja guanyant terreny, una 

tendència a l’alça que la converteix en més amable per a un creixent sector de la població 

resident. 

 

Una ciutat Pet Friendly passa per entendre que els animals que viuen amb nosaltres a casa són 

part de la nostra família, bandejant de pas la paraula “mascota” per a considerar els nostres 

gossos i gats com a veritables membres de la unitat familiar. 

 

Sagunt té una Ordenança sobre Tinença d’Animals que prohibeix més del que permet i la data 

d’aprovació dels quals ens remunta fins a gener de 1996 (fa quasi 30 anys). Una ordenança que 

és “poc amable” (poc “Friendly”) i fins i tot obsoleta, en la qual les negatives i els vetos són 

majors que les facilitats per a poder interactuar amb el gos a la ciutat. 

 

Actualitzar la normativa és necessari i adequat per a posar ordre en els usos de l’espai públic, 

aclarint les zones, els horaris i les condicions on està permés i on no, per a millorar notablement 

la convivència de tots els veïns i veïnes i evitar els conflictes que sorgeixen per una mala 

regulació a les platges o els parcs. 

 

Des del Partit Popular posem sobre la taula aquesta proposta municipal de convivència en pro 

dels drets d’amos i animals, tenint en compte: 

Conveni Europeu sobre protecció d’animals de companyia, fet a Estrasburg el 13 de 

novembre de 1987. “Reconeixent que l’home té l’obligació moral de respectar totes les 

criatures vives, i tenint presents les especials relacions existents entre l’home i els animals de 

companyia; considerant la importància dels animals de companyia per la seua contribució a la 

qualitat de vida i el seu consegüent valor per a la societat”, “observant que les actituds cap als 

animals de companyia varien considerablement, a vegades per inconsciència o falta de 

coneixement; considerant que una actitud i unes pràctiques comunes bàsiques que determinen 

una conducta responsable per part dels propietaris d’animals de companyia constitueixen un 

objectiu no sols desitjable sinó també realista”, “necessitats etològiques”. I conforme al que 

disposa la Llei 7/2023, de 28 de març, de protecció dels drets i el benestar dels animals. “regular 

el reconeixement i la protecció de la dignitat dels animals per part de la societat” “regular el 

nostre comportament cap a ells com a éssers vius dins del nostre entorn de convivència”, “els 
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drets dels animals”, “garantia dels drets”, “marc d’obligacions,  tant per a les administracions 

públiques com per a la ciutadania, en matèria de protecció dels drets i el benestar dels animals”, 

“tinença responsable: conjunt d’obligacions i condicions que ha d’assumir la persona titular o 

responsable d’un animal per a assegurar la protecció i benestar dels animals conforme a les 

seues necessitats etològiques i fisiològiques.” 

 Article 24. 1. Totes les persones estan obligades a tractar els animals conforme a la seua 

condició d’éssers que senten. 

 Article 26. Els titulars o persones que convisquen amb animals de companyia tenen el 

deure de protegir-los. 

 Article 29 7. Sense perjuí del que s’estableix en les seues ordenances municipals, els 

ajuntaments promouran l’accés a platges, parcs i altres espais públics d’aquells animals 

de companyia que no constituïsquen risc per a les persones, altres animals o les coses. 

Sense perjuí del seu accés a aquests i altres espais, els municipis determinaran en tot cas 

llocs específicament habilitats per a l’esplai d’animals de companyia, particularment els 

de l’espècie canina. 

Llei 2/2023, de 13 de març, de Protecció, Benestar i Tinença d’animals de companyia i 

altres mesures de benestar animal. Competències de les administracions: 

Article 34. Competències i obligacions de l’administració local i autonòmica. 

1. Correspondrà als ajuntaments com a competències pròpies municipals: 

i. f) Habilitar als jardins i parcs públics els espais adequats, degudament 

senyalitzats, per al passeig i l’esbarjo dels animals de l’espècie canina, i 

vigilar el seu ús i manteniment adequats. L’Ajuntament assegurarà que 

estiguen en condicions higienicosanitàries i de seguretat tant per a les 

persones com per als animals. Vetlar perquè no existisca un ús indegut 

dels espais públics en les zones no permeses, posant especial atenció als 

espais naturals protegits, platges, espais verds i parcs. 

 

PROPOSTA D’ACORDS 

1. Convocar els grups polítics a la Comissió corresponent per a actualitzar en un termini 

màxim de sis mesos l’Ordenança d’Animals, a fi que Sagunt puga ser reconeguda com a 

CIUTAT AMABLE EN PRO DELS DRETS D’AMOS I ANIMALS, a través de les següents 

accions: 

a. Estudiar la designació d’espais públics (zones verdes i/o platges) on puguen 

moure’s amb llibertat tot l’any, vigilats pels seus amos en pro del seu 

desenvolupament i la convivència social i amb l’objectiu d’aclarir els usos i 

previndre els conflictes. 

b. Impulsar campanyes d’educació a la ciutadania sobre les responsabilitats que 

implica la tinença de gossos i animals domèstics per a afavorir la millor 

convivència, així com campanyes de sensibilització i conscienciació contra 

l’abandó d’animals coincidint amb les dates del 21 de juliol (Dia Mundial del 

Gos), 4 d’octubre (Dia Mundial dels Animals), 10 de desembre (Dia dels Drets 

dels Animals) i 17 de gener (Dia del Protector Animal). 

2. Sol·licitar a la Direcció General de Drets dels Animals (Ministeri de Drets Socials, 

Consum i Agenda 2030) informació sobre les nova convocatòria de 2025 de subvencions per a 

entitats de protecció animal.” 
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Durant el debat intervenen els següents regidors i regidores, els quals sol·liciten fer ús 

de la paraula i prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

-Per part del PSOE es presenta una esmena de supressió del punt 2 i d’addició de dos 

punts més, que diuen: “- Instar la Generalitat Valenciana perquè, en virtut de l’article 34.2 

apartat d) de la Llei 2/2023, de 13 de març, de la Generalitat, de Protecció, Benestar i Tinença 

d’animals de companyia i altres mesures de benestar animal, establisca mesures d’ajuda 

econòmica i suport a les entitats locals i entitats col·laboradores de protecció i defensa 

d’animals de companyia. – Instar la Diputació de València perquè, en virtut de l’article 34.3 

apartat a) de la Llei 2/2023, de 13 de març, de la Generalitat, de Protecció, Benestar i Tinença 

d’animals de companyia i altres mesures de benestar animal, atorgue, si és el cas, ajudes 

financeres o subvencions als ajuntaments per al compliment de les finalitats d’aquesta llei.” 

-En segon lloc el Sr. Vila indica que el seu partit va votar en contra de la Llei de protecció 

animal a nivell nacional i no es posarà a debatre en quins punts estan d’acord i en quins no, però 

anticipa que un partit o un altre haja votat en contra no significa que siguen més defensors dels 

animals o menys. Perquè per part de VOX s’han portat moltes mocions en relació a aquest 

assumpte, fins i tot es va demanar que se cedira una part de la platja perquè en època no estival 

poguera ser usada per les mascotes i es va negar. No permeten que cap animal entre a la platja 

encara que siga fora del període estival. VOX es negava també al seu ús per mascotes en època 

estival, primer perquè es perdria la bandera blava i segon perquè prevalen més els drets de les 

persones que els drets dels animals. VOX està a favor del que demana el PP en aquesta moció, 

perquè al final el que volen és que hi haja més espais, com ja han reiterat en diverses ocasions. 

Donaran suport a la moció. També sol·licita que apareguen en Google Maps tots els pipi-ca que 

hi ha a la ciutat. 

-Pren la paraula el Sr. Timón, el qual manifesta que sempre li acceptarà al Sr. Vila la 

crítica, però li demana que debaten sobre el que diu ell i no sobre el que interpreta el Sr. Vila. 

El Sr. Timón expressa que no ha posat en qüestió en cap moment si VOX estima o no estima 

els animals, ha manifestat alguna cosa que és cert i ni tan sols ha anomenat VOX, ha anomenat 

el Partit Popular perquè és qui presenta la moció. Tampoc ha dit res sobre el tema de les esmenes 

d’addició, el que ha dit quant al tema de l’abandó és que en el contracte actual es contemplen 

aquestes qüestions, però no han proposat gens d’addició en eixe sentit i finalment en els dos 

punts que posen d’afegit és una cosa que ve contemplat en la mateixa llei, no estan proposant 

res a nivell partidista, sinó que veu lògic que si és la Generalitat o l’Estat qui aprova una llei i 

descansa en les entitats locals la responsabilitat i no els dona ferramentes econòmiques per a 

dur-les a terme, d’alguna manera genera un perjuí per a l’Ajuntament. L’única cosa que es 

proposa és que tal qual ha fet el ministeri que ha tret una línia anual de subvencions per a 

col·laborar en aquesta causa, ho faça també la Generalitat i la Diputació. 

-Tanca el debat el Sr. Catalán. 

Les esmenes plantejades pel PSOE són acceptades pel ponent. 

 

Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1, senyora Sánchez. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Picó, Soriano i Rovira; per la qual cosa, el 

Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

1. Convocar els grups polítics a la Comissió corresponent per a actualitzar en un termini 

màxim de sis mesos l’Ordenança d’Animals, a fi que Sagunt puga ser reconeguda com a 

CIUTAT AMABLE EN PRO DELS DRETS D’AMOS I ANIMALS, a través de les següents 

accions: 
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a. Estudiar la designació d’espais públics (zones verdes i/o platges) on puguen 

moure’s amb llibertat tot l’any, vigilats pels seus amos en pro del seu 

desenrotllament i la convivència social i amb l’objectiu d’aclarir els usos i 

previndre els conflictes. 

b. Impulsar campanyes d’educació a la ciutadania sobre les responsabilitats que 

implica la tinença de gossos i animals domèstics per a afavorir la millor 

convivència, així com campanyes de sensibilització i conscienciació contra 

l’abandó d’animals coincidint amb les dates del 21 de juliol (Dia Mundial del 

Gos), 4 d’octubre (Dia Mundial dels Animals), 10 de desembre (Dia dels Drets 

dels Animals) i 17 de gener (Dia del Protector Animal). 

2. Instar la Generalitat Valenciana perquè, en virtut de l’article 34.2 apartat d) de la Llei 

2/2023, de 13 de març, de la Generalitat, de Protecció, Benestar i Tinença d’animals de 

companyia i altres  mesures de benestar animal, establisca mesures d’ajuda econòmica i suport 

a les entitats locals i entitats col·laboradores de protecció i defensa d’animals de companyia. 

3. Instar la Diputació de València perquè, en virtut de l’article 34.3 apartat a) de la Llei 

2/2023, de 13 de març, de la Generalitat, de Protecció, Benestar i Tinença d’animals de 

companyia i altres mesures de benestar animal, atorgue, si és el cas, ajudes financeres o 

subvencions als ajuntaments per al compliment de les finalitats d’aquesta llei. 

 

9 EXPEDIENT 2177501H. PROPOSICIÓ PP I IP. GESPA ARTIFICIAL AL CAMP 

DE MARE NOSTRUM 

A les 18 hores i 36 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic en aquest assumpte, en virtut del que preveu l’art. 123 del ROM. 

La sessió es reprén a les 18 hores i 40 minuts. 

 

Llegit el prec presentat pels grups municipals del PP i IP, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

 “Iniciativa Portenya al llarg de les dos últimes dècades, ha presentat diverses mocions 

en les quals se sol·licitava la instal·lació de la gespa artificial tant al camp utilitzat pel Mare 

Nostrum com al camp del Biensa, que ja va ser instal·lat fa dos legislatures. 

 

En el cas del terreny de joc situat en la cooperativa Sant Francesc de Borja, es troba de nou en 

un lamentable estat, la qual cosa ha generat les queixes dels usuaris d’eixe espai. Hem de 

recordar que en el Ple ordinari de febrer de 2023 Iniciativa Portenya va presentar una moció, 

en la qual ja féiem referència a peticions anteriors davant les quals l’Ajuntament de Sagunt va 

tancar l’orella, la qual cosa va generar que el camp del Mare Nostrum quedara impracticable. 

 

Malgrat els resultats aconseguits fins llavors, l’equip de govern va rebutjar l’opció de la 

instal·lació de gespa artificial, emparant-se en el fet que s’anava a realitzar la ressembrada i 

que hi havia garanties que eixa actuació deixaria el camp en òptimes condicions, a un cost més 

econòmic, per la qual cosa també anaven a buscar l’eficiència econòmica. Així les coses, el 

regidor d’esports, senyor Timón, va presentar la següent esmena a la nostra petició: 

 

“Instar l’Ajuntament de Sagunt a iniciar el projecte per a la instal·lació de gespa 

artificial al camp de futbol de Sant Francesc de Borja, en el cas que el projecte 

de ressembrada que es posarà en marxa , no deixe el camp en condicions 

adequades per a la pràctica del futbol”.    

 

Eixa proposta es va aprovar per unanimitat, tenint en compte el compromís que contenia 

l’acord. És evident que en aquests moments, dos anys després d’eixa previsió de ressembrada, 
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el camp no reuneix ni les mínimes condicions per a  la pràctica del futbol, per la qual cosa 

instem el govern municipal i el regidor d’esports, que és el mateix que estava en aquell Ple, a 

complir els acords. 

 

Per tant, Iniciativa Portenya llança la següent proposta: 

 

1r. Instar l’alcalde de Sagunt, Sr. Darío Moreno, i al regidor delegat d’Esports, Sr. Fco. Javier 

Timón, al compliment dels acords aconseguits en el Ple ordinari del 23 de febrer de 2023, 

impulsats en una esmena pel seu grup municipal. 

 

2n. Instar l’Ajuntament de Sagunt a realitzar els tràmits necessaris per a la instal·lació de la 

gespa artificial al camp de futbol de Sant Francesc de Borja com més prompte millor. 

 

3r. Instar l’equip de govern de l’Ajuntament de Sagunt que es realitzen les modificacions de 

crèdit necessàries dins del pressupost de 2025 per a dur a terme l’estudi de detall i la redacció 

del projecte d’instal·lació de la gespa artificial. 

4t. Instar l’Equip de Govern de l’Ajuntament de Sagunt a habilitar la partida econòmica 

necessària per a les obres d’instal·lació de la gespa artificial al camp de futbol de Sant Francesc 

de Borja, si pot ser en el present exercici, i si no és així, en els pressupostos del 2026.” 

 

Durant el debat intervenen els següents regidors i regidores, els quals sol·liciten fer ús 

de la paraula i prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

 

-En primer lloc el Sr. Vila manifesta que dona el seu suport a aquesta moció, 

lamentablement el club de futbol de Mare Nostrum no és la primera vegada que venen al Ple. 

L’equip de govern ja va cometre l’error de posar una gespa natural, quan el més lògic era 

col·locar un artificial. Esperen que la solució siga el més ràpida i efectiva possible. Creu 

recordar que el Sr. Timón va dir que si no quallava la gespa natural, prendrien cartes en 

l’assumpte, bé requerint a l’empresa perquè d’alguna manera esmenara la gespa, o canviant la 

gespa. Per això demanen que eixa promesa que es va fer en el seu moment es complisca el més 

ràpid possible. 

-Ara és el torn del Sr. Rovira. En primer lloc ell ha estat diverses vegades en el camp i 

ha pogut veure com ha anat evolucionant la situació i vol agrair el treball del club, sobretot el 

treball que fan en el barri. Des del departament d’esports i amb la millor voluntat, s’ha volgut 

tindre un camp amb gespa natural, la part tècnica així ho considerava, lamentablement no ha 

funcionat i ara el que toca és complir el compromís que es va adquirir per aquest Ple. Al final 

una gespa natural requereix un consum d’aigua desorbitat i un manteniment massa excessiu per 

al departament. Per això caldrà complir el compromís adquirit pel bé del Club. 

-Tanca el debat el Sr. González. Indica que ací el que està en joc és la credibilitat d’una 

institució tan important com és l’Ajuntament. És una pena que s’haja hagut de portar la moció 

perquè l’equip de govern reaccione. Perquè és una queixa que porta el club des de fa temps i 

que han parlat amb el departament d’esports expressant la seua queixa davant el que ha sigut 

un balafiament. S’han tirat els diners a posar gespa natural en una instal·lació que ara mateix 

és un desastre. Per tant, li pren la paraula al Sr. Alcalde en el que fa referència al fet que 

col·locaran la gespa artificial, però no vol que es queden amb aquesta declaració i que dins de 

dos anys hagen de tornar a recordar que en un Ple de 2025 van dir que s’anava a instal·lar la 

gespa artificial al camp de Sant Francesc de Borja. Quan es diu que s’ha de treballar en la línia 

d’aconseguir-ho, és tot tan difús, que potser ací es troba l’excusa necessària per a no fer-ho, per 

això els demana que comencen per fer un xicotet estudi de detall i que a partir d’ací es busquen 

fórmules de finançament, és a dir, s’han compromés a posar la partida necessària per a la 

instal·lació de la gespa artificial en el pressupost de l’any 2026, però els ha de recordar que 

aquest ajuntament a força d’insistir molt, va instal·lar la gespa en el camp del Biensa, i va anar 
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en col·laboració amb la Federació Valenciana de Futbol i amb la Diputació que van aportar 

128.000€ per part de la Federació i 160.000€ per part de la Diputació. El que vol dir és que si 

de veritat la seua aposta a treballar per instal·lar la gespa artificial al camp del Mare Nostrum, 

han de fer eixe estudi de detall, han de buscar el finançament i si pot ser des d’ara mateix, 

perquè en el pressupost de l’any que ve, si aconsegueixen eixes ajudes que són ací, potser es 

pot comptar amb eixe finançament i avançar els terminis d’instal·lació de la gespa artificial al 

camp del Mare Nostrum. Això seria treballar en pro de la instal·lació i de treballar en pro 

d’optimitzar els recursos econòmics d’aquest Ajuntament. Per això des d’Iniciativa Portenya es 

congratulen que es done suport a aquesta moció i asseguren que estaran vigilants perquè eixe 

estudi de detall i eixe estudi de vies de finançament es porte avant. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1, senyora Sánchez. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Picó, Soriano i Rovira; per la qual cosa, el 

Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 Aprovar el prec dalt transcrit. 

 

10 EXPEDIENT 2177504M. PROPOSICIÓ IP. ATENCIÓ SANITÀRIA AL PORT 

DE SAGUNT 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal d’IP sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

 “La sanitat pública és un pilar fonamental de l’estat de benestar i un dret bàsic de tots 

els ciutadans. La seua existència garanteix l’accés a serveis de salut de qualitat, 

independentment de la situació econòmica de cada individu. Això és especialment important 

en un país on la salut no hauria de ser un privilegi, sinó un dret universal. 

 

Respecte a l’atenció primària cal destacar que és un component essencial del sistema de salut, 

actuant com la primera línia de defensa en l’atenció mèdica, dissenyada per a ser accessible a 

tota la població, per a previndre malalties o per a educar en salut o com a punt de coordinació 

entre els diferents nivells del sistema de salut. No obstant això, i malgrat disposar de grans 

fortaleses també trobem unes certes deficiències com la falta de recursos, tant humans com 

materials, l’escassa inversió en comparació amb altres nivells del sistema de salut o 

l’escassetat de personal. Tot això, en molts casos, produeix grans llistes d’espera on l’atenció 

primària és una de les grans perjudicades. 

 

Al Port Sagunt, referent a l’atenció primària comptem amb dos centres de salut i un Punt 

d’Atenció Continuada (PAC) que se situa al costat del Centre d’Especialitats. Respecte al 

centre de salut II fa anys que espera una inversió d’ampliació. Ja en 2023 s’afirmava que 

l’ampliació d’aquest centre estaria assegurada en 2024 amb una inversió pròxima als 5 milions 

d’euros. Per a aquest 2025 i amb els nous pressupostos presentats per la Generalitat Valenciana 

a penes es destinaran 250.000 euros. 

 

Quant al Punt d’Atenció Continuada presenta grans llistes d’espera de més de 50 persones 

esperant per a ser ateses, fet que s’agreuja durant els mesos estivals, sent juliol, agost i 

setembre els mesos on més tensionat es troba tot el personal que treballa en el PAC ja que 

d’aquest centre també depén de Canet d’en Berenguer, poble veí que en els esmentats mesos 

viu un gran impacte poblacional, per la qual cosa s’ha d’atendre la salut d’unes 120.000 

persones si comptem Port Sagunt i Canet d’en Berenguer, una cosa totalment inassumible per 

al personal que es troba treballant de guàrdia durant 24 hores seguides. 
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Considerem fonamental enfortir l’atenció primària en la zona davant l’impacte poblacional 

dels mesos d’estiu i per a evitar tibar el personal sanitari. Després de l’exposat, Iniciativa 

Portenya trasllada la següent proposta d’acord amb el Ple de la corporació: 

 

1. Instar la Conselleria de Sanitat a modificar els pressupostos presentats per a 2025 i destinar 

2,9 milions d’euros per a l’ampliació del centre de salut II, tal com estava previst en els 

anteriors pressupostos. 

2. Instar la Conselleria de Sanitat a iniciar l’estudi per a la construcció d’un Punt d’Atenció 

Continuada (PAC) durant els mesos d’estiu per a pal·liar l’impacte poblacional que pateixen 

durant eixos mesos el Port Sagunt i Canet d’en Berenguer. 

3. Donar trasllat del present acord a la Conselleria de Sanitat, direcció del departament de salut 

de Sagunt i a l’Ajuntament de Canet d’en Berenguer.” 

  

 La portaveu de Compromís per Sagunt presenta una esmena de substitució en el punt 2: 

on diu el Port Sagunt, haurà de dir Sagunt. Esmena que se sotmet a votació, resultant: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1, senyora Sánchez. Vots a favor: 4, senyors/es Vila, Serrano, Picó i Soriano. Vots 

en contra: 20, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, 

Timón, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, González, Guillen, Márquez i 

Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 4 vots a favor de VOX i Compromís per 

Sagunt i 20 vots en contra del PSOE, PP, IP i EU-Unides Podem, ACORDA: 

 No aprovar l’esmena presentada per Compromís per Sagunt. 

 

Es comet l’assumpte a votació, resultant: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1. Senyora Sánchez. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano i Rovira. Abstencions: 2. Senyores Picó, 

Soriano; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 22 vots a favor del PSOE, PP, IP, VOX i 

EU-Unides Podem i 2 abstencions de Compromís per Sagunt,  ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

 A les 19 hores se suspén momentàniament la sessió per a permetre les intervencions del 

públic assistent a la sessió, en virtut del que preveu l’art. 124 del ROM i vigent Carta de 

Participació Ciutadana de Sagunt. 

La sessió es reprén a les 19 hores i 28 minuts. 

 

11 EXPEDIENT 2177507Q. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT. 

ESMENES ALS PRESSUPOSTS DE LA GVA 

 A proposta del grup polític de Compromís per Sagunt, es retira la proposició de l’ordre 

del dia. 

 

12 EXPEDIENT 2177510W. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT. EN 

DEFENSA DE LA IDENTITAT VALENCIANA, 25 D’ABRIL 

Llegit el prec presentat pel Grup Municipal de Compromís per Sagunt, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“L’any 2025 marca una fita transcendental per al poble valencià, ja que es compleixen 

787 anys de la seua consolidació al territori. Aquest aniversari és una oportunitat per a 

reflexionar sobre la història, els drets i la cultura d’una comunitat que ha format part essencial 

de la nostra societat des de temps remots. 

Des de l’arribada de Jaume I al segle XIII, el poble valencià ha desenvolupat una 

identitat pròpia, basada en els seus furs, la seua llengua i els seus costums. Jaume I, conegut 
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com el Conqueridor, va ser fonamental en la creació del Regne de València i en la instauració 

dels furs valencians, que garantien drets i llibertats específiques per als valencians. 

No obstant això, la derrota en la batalla d’Almansa en 1707 va marcar un punt d’inflexió 

tràgic per al poble valencià. Amb la imposició del Decret de Nova Planta, els furs valencians 

van ser abolits, i amb ells, es va perdre una part essencial de la nostra identitat i autonomia. 

Aquest decret va suposar la centralització del poder en la monarquia borbònica i l’eliminació 

de les institucions pròpies del Regne de València, la qual cosa va portar a una profunda 

transformació i pèrdua de drets per als valencians. 

A més, el poble valencià ha patit històricament un greu infrafinançament per part de 

l’Estat espanyol. Aquest infrafinançament crònic ha limitat la capacitat dels valencians i 

valencianes per a oferir serveis públics de qualitat i ha perpetuat la desigualtat econòmica i 

social. La mancança de recursos adequats ha afectat negativament el benestar de la població 

valenciana, creant una situació d’injustícia que exigeix una solució urgent. 

Al llarg d’aquests segles, el poble valencià ha patit diverses formes de persecució, 

exclusió i violència. Des de la imposició del Decret de Nova Planta, els valencians van ser 

objecte de lleis discriminatòries que els van condemnar al desterrament i la marginació, com va 

passar en la Dictadura franquista. 

Conseqüència d’això, el poble valencià, i el valencià, va viure durant dècades en 

l’ombra, fora del sistema educatiu a les escoles nacionals del moviment. Les persecucions no 

sols van ser físiques, sinó també culturals, ja que la seua llengua, costums i manera de viure van 

ser objecte de menyspreu i repressió per part de les autoritats i de la societat en general. 

Malgrat aquests sofriments, el poble valencià ha realitzat aportacions fonamentals al 

desenrotllament i la riquesa cultural de l’estat espanyol. Algunes d’aquestes contribucions són 

les següents: 

• La música tradicional valenciana: la influència valenciana en la música de l’estat 

és indiscutible. La música tradicional, amb el seu profund sentit d’expressió emocional, els seus 

ritmes complexos i la seua fusió d’estils, és un dels llegats més coneguts i celebrats del poble 

valencià. 

• La contribució al vocabulari: la llengua valenciana ha deixat empremta en 

l’idioma de l’estat, enriquint el vocabulari amb termes i expressions que hui formen part de la 

parla quotidiana. 

• L’impuls al mestissatge cultural: malgrat els intents d’aïllament i marginació, els 

valencians i valencianes han contribuït al mestissatge cultural de l’estat, fusionant les seues 

tradicions amb les cultures locals. 

El poble valencià, al llarg de la seua història, ha sigut víctima d’un llarg procés de 

persecució i oblit, la qual cosa ha donat lloc a un deute històric amb aquesta comunitat. Per 

això, és essencial que la memòria històrica del poble valencià siga reconeguda i preservada de 

manera integral. Aquesta memòria ha de comprendre tant les injustícies patides com les 

contribucions realitzades, perquè les generacions presents i futures puguen entendre i valorar la 

importància de la seua presència i participació en la societat espanyola. 

Des de l’Ajuntament de Sagunt, ens comprometem a treballar pels següents objectius: 

• Recuperar i difondre la història del poble valencià, incloent-hi la seua lluita per 

la dignitat, la seua resistència davant les persecucions i el seu esforç per a preservar la seua 

identitat cultural malgrat les adversitats. 

• Promoure el diàleg intercultural, fent costat al treball de les organitzacions 

valencianes i altres actors que lluiten per la justícia social i la reparació històrica, per a garantir 

que el sofriment del poble valencià no quede en l’oblit i que es fomente la convivència i el 

respecte mutu. 

• Difondre la cultura valenciana al municipi amb la finalitat de trencar els 

estereotips a través del coneixement sobre la història i les aportacions culturals del poble 

valencià a la societat. 
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A través de la celebració d’aquesta fita, en aquest 25 d’abril, reafirmem la nostra 

voluntat de continuar construint una societat on cada comunitat, i especialment la valenciana, 

siga valorada íntegrament, en la seua història, la seua cultura i la seua contribució al benestar 

col·lectiu. 

L’Ajuntament de Sagunt reafirma, una vegada més, el seu compromís amb la dignitat, 

els drets i el benestar del poble valencià, com a part fonamental de la nostra història i del nostre 

present. En aquest 787 aniversari, celebrem amb orgull i esperança el llegat del poble valencià, 

la influència del qual ha sigut i continua sent essencial per a la cultura del nostre estat, país, i, 

per tant, del nostre municipi. 

Pel que respecta a Sagunt, la bandera del nostre municipi, aprovada en 1929, és un 

símbol de la seua història i cultura. Aquesta bandera es compon de quatre pals rojos sobre fons 

d’or, un disseny que reflecteix la concessió de Jaume I a la vila de Morvedre. La bandera és una 

còpia fidel de l’original del segle XIV, brodada per un grup selecte de senyores i senyoretes de 

la ciutat. 

L’escut de Sagunt, aprovat en 1998, és un altre símbol important que representa la ciutat. 

L’escut es compon d’elements que reflecteixen la història i el patrimoni de Sagunt, incloent: 

• Quatre pals de gules (roig) sobre fons d’or, que al·ludeixen a la condició de vila 

real de Sagunt, conquistada per Jaume I. 

• Cinc estreles de plata de sis puntes situades sobre els dos costats superiors de 

l’escut, una concessió de Felip III el 1599 per a premiar la vigilància dels habitants davant els 

atacs barbarescos. 

• Una flor de lis d’atzur (blau) sota l’escut, un atribut borbònic concedit per Felip 

V el 1709 com a premi a la lleialtat durant la guerra de Successió. 

• Les lletres M i L d’or als costats inferiors de l’escut, que representen "Molt 

Lleial", una concessió de Ferran VII el 1811 com recompensa simbòlica a l’heroica defensa del 

castell davant els exèrcits de Napoleó Bonaparte. 

• Una corona reial oberta com a timbre de l’escut. 

Registrar aquests símbols en la Conselleria és essencial per diverses raons: assegura que 

els símbols no siguen utilitzats indegudament o alterats, dona un estatus oficial als símbols, 

reforçant la identitat de la ciutat, i facilita la promoció de la història i cultura de Sagunt a través 

dels seus símbols. 

El procés de registre implica presentar una sol·licitud a la Conselleria corresponent, 

seguint les normatives establides per la Generalitat Valenciana. Això garantirà que la bandera i 

l’escut de Sagunt siguen reconeguts oficialment i protegits per la llei. 

La bandera i l’escut de Sagunt són més que simples símbols; són representacions de la 

seua rica història i cultura. Registrar-los oficialment és un pas important per a preservar i 

promoure la identitat de Sagunt. 

Amb la voluntat de reivindicar-nos en la nostra identitat com a poble valencià, des del 

grup municipal de Compromís per Sagunt esperem arribar als següents: 

 

ACORDS 

1. L’Ajuntament de Sagunt estudiarà la possibilitat de commemorar el 25 d’abril, 

una data essencial per a entendre la història del nostre poble. 

2. L’Ajuntament de Sagunt estudiarà impulsar un informe sobre el grau de 

compliment del Reglament d’Usos Lingüístics del consistori en els diferents departaments i 

àrees de l’Ajuntament, incloent-hi els perfils oficials en les xarxes socials. 

3. L’Ajuntament de Sagunt realitzarà les accions necessàries per a registrar 

oficialment els símbols de la ciutat en el registre autonòmic. 

4. L’Ajuntament de Sagunt estudiarà fer una anàlisi sobre l’ús dels emblemes de la 

ciutat -escut i bandera-, a fi de garantir el seu protagonisme en l’àmbit institucional.” 
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Durant el debat intervenen els següents regidors i regidores, els quals sol·liciten fer ús 

de la paraula i prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

-En primer torn intervé el Sr. Serrano, indica que cal partir de la base que el poble que 

commemora les seues derrotes és un poble pobre i destinat al fracàs. aquesta moció ve des de 

la base que cal celebrar el 25 d’abril que va ser quan es va produir la Batalla d’Almansa. En 

aquesta batalla les tropes borbòniques van guanyar les tropes austriacistes, és el que era una 

guerra de successió a Espanya. Després d’això es va produir una unificació dels territoris a 

Espanya i el Decret de Nova Planta. Que ara ens diguen que som un poble marginat, un poble 

apartat i castigat perquè es va promulgar una llei que s’aplicava a tots els territoris de la nació, 

li sembla que és un poc victimista, i en eixe victimisme no s’ha de caure, s’ha de caure a ser un 

poble orgullós de la seua història, de les seues tradicions i de la seua cultura, però no des del 

victimisme. I és cert que des de la creació del Regne de València fa 787 anys s’ha desenrotllat 

una identitat pròpia, però es permet recordar a la Sra. Picó que eixa identitat és la valenciana i 

no la catalana com pretén el seu partit diluint la identitat valenciana. Perquè, entre altres, coses 

vostés diuen que parlen català, que aquests són els Països Catalans i tota la resta que els ve amb 

la seua ideologia. Estan parlant del creixement de la Comunitat Valenciana i de la història de la 

Comunitat Valenciana, quan pretenen sotmetre-la i subjugar-la. És ridícul. Dit això es permet 

recordar a la Sra. Picó que va sent hora que avance en el temps i que ja no vivim en el segle 

XVIII i que 1707 està ja molt lluny i que la Batalla d’Almansa del 25 d’abril es va donar en el 

context d’una guerra de successió i els pobles són el resultat de la seua història i la de València 

està composta per un període en el qual va ser un regne sota normes medievals que es van 

suprimir després del Decret de Nova Planta i un període posterior que s’estén fins a la data on 

València s’integra en una uniformitat normativa. La convida a la Sra. Picó a dir-li quins drets 

van perdre els valencians del segle XVIII i què els va impedir progressar com diu Compromís 

en la seua exposició de motius. Quant al finançament estatal és fill de l’actual període 

democràtic i en això poden coincidir que la Comunitat Valenciana està infrafinançada, però no 

és excusa per a dir que s’ha perpetuat la desigualtat econòmica i social. És absurd mantindre un 

victimisme indicant que el poble valencià ha patit diverses formes de persecució, d’exclusió i 

violència. 

Pel que toca a l’escut de la ciutat de Sagunt, que és un dels punts de la moció de 

Compromís, ací estarien totalment d’acord, l’escut de Sagunt compta amb quatre bandes roges 

sobre fons d’or que al·ludeixen a la condició de Vila Reial de Sagunt, conquistada per Jaume I, 

cinc estreles concedides per Felip III per a premiar la vigilància dels habitants, una flor de lis 

atorgada per Felip V, el mateix Felip V que la Sra. Picó abans ha injuriat perquè havia aprovat 

els Decrets de Nova Planta i l’atorga com a premi a la lleialtat en la guerra de successió. Li 

sembla incongruent criticar Felip V quan aquesta ciutat va ser una de les lleials a la corona 

borbònica. I finalment les lletres L i M que Ferran VII en 1812 com a recompensa simbòlica a 

la heroica defensa del castell davant dels exèrcits de Napoleó. Evidentment la història d’aquesta 

ciutat està vinculada a la història de la corona de torn, inicialment la Corona del Regne d’Aragó 

i posteriorment a la d’Espanya. Estarien d’acord a protegir aquests símbols, però no poden votar 

a favor a mocions el text de les quals contemplen aquests atacs a la dignitat de la Comunitat 

Valenciana. 

-En segon torn torna a parlar el Sr. Serrano. Avança que es van suprimir els furs del 

Regne, però espera que la Sra. Picó li parle de quins drets van ser suprimits per als valencians 

i valencianes. Quins drets donaven eixos furs enfront dels quals després es van conferir per una 

llei unificada en tot l’Estat? Que ja no eren distints als que podia tindre un aragonés o un 

extremeny. Quins drets es van perdre que van impedir a València créixer? El problema de 

Compromís és que promou una unitat de la llengua sobre la base del català. En definitiva, espera 

que permeten que el valencià que es parlava ací i no la normalització que s’ha pretés imposar 

des d’on els dicten les mocions, els vinga a tots els suficientment ràpid perquè això es puga 

revertir i la gent vulga tornar a parlar valencià però el valencià que parlaven els seus pares i no 
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la imposició que hi ha ara. En resum, no votaran a favor de la moció, això sí, si no s’aprova i 

es torna a portar la votació en relació amb els símbols de la ciutat, votarien a favor. 

-Pren la paraula el Sr. Catalán. Simplement volia dir que des del seu grup, identitat 

valenciana sí, Poble Valencià sí, cultura i llengua valenciana sí, en tot això estan a favor, però 

creu que la Sra. Picó s’ha equivocat. L’argumentació del text expositiu al discurs donat per la 

Sra. Picó davant del Ple és bastant distant. I ha fet un discurs molt polític que no convida a la 

resta de grups a votar a favor. De fet el Partit Popular vol proposar que si es retirara el punt 

número 1 veurien amb bons ulls la moció. 

-És el torn del Sr. Raro, el qual exposa continuant amb el debat i indica a VOX que no 

posa ni Països Catalans ni res semblant en la moció. Si des del Govern Valencià s’està atacant 

a la identitat valenciana, és normal que la Sra. Picó faça política des del faristol del Ple. Sobre 

el fons de la moció, el Grup Socialista està completament d’acord amb la identitat valenciana, 

amb la defensa de la llengua i els costums valencians. És cert que no acaben d’entendre que una 

moció que parla concretament de la identitat valenciana, del valencià i dels costums valencians, 

com han colat els símbols de l’escut i de la bandera. A més han comprovat i el text expositiu no 

és completament fidel perquè no hi ha aprovada una bandera en 1929 i no es va aprovar 

definitivament per la Generalitat un escut a 1998. 

El portaveu del PSOE, presenta dos esmenes de supressió, una de la part expositiva i 

una altra de la dispositiva, que diu així: “eliminar des del paràgraf que comença: Pel que 

fa……..fins al final del paràgraf que acaba……promoure la identitat de Sagunt”; l’altra esmena 

és: suprimir els punts 3 i 4. 

-Tanca el debat la Sra. Picó. Manifesta que després de comentar amb el grup estan 

d’acord a eliminar la part expositiva que fa referència a l’escut i la bandera i documentar millor 

aquest assumpte. I eliminar el punt 3 i 4. 

A més no va de víctima, al contrari, va en defensa i amb molt d’orgull i estan ja cansats 

amb aquesta polèmica sobre la llengua que arriba després de 40 anys de la llei d’usos en valencià. 

Per tant li diu al Sr. Catalán, des del carinyo, que cada dia és un atac, cada dia és un plor, cada 

dia la Universitat està sent atacada des de la Generalitat. Als companys de VOX els indica que 

no entrarà en el seu marc, perquè la política local és complexa, perquè a nivell personal es tenen 

una certa estima, però a nivell intel·lectual i a nivell de responsabilitat estan molt allunyats i 

considera que s’està portant un atac cap a la cultura valenciana i s’està veient en l’educació, en 

valors, en defensa del valencià, en l’educació pública, en serveis públics. És una atac constant 

i com a periodista diu que el que estan fent actualment amb la Llei d’ÀPunt és un atac brutal i 

tindrà una resposta perquè no es poden quedar callats des de l’àmbit de l’Acadèmia. Estan sent 

molt irrespectuosos i en les urnes es veurà. Des d’aquest faristol entén que han de parlar, no es 

poden callar davant de l’atac que estan veient perquè es juguen el propi futur, amb una cultura 

pròpia, en un món globalitzat que els dona cultura, identitat i riquesa. 

 

 Les esmenes que presenta el PSOE són acceptades per la ponent. 

 

Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1, Sra. Sánchez. Vots a favor: 14, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio, Picó, Soriano i Rovira. Vots en 

contra: 7, senyors/es Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i Serrano. Abstencions: 3, 

senyors González, Guillen i Márquez; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 14 vots a 

favor del PSOE, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, 7 vots en contra del PP i VOX i 

3 abstencions d’IP, ACORDA: 

Aprovar el següent prec: 

“L’any 2025 marca una fita transcendental per al poble valencià, ja que es compleixen 

787 anys de la seua consolidació en el territori. Aquest aniversari és una oportunitat per a 
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reflexionar sobre la història, els drets i la cultura d’una comunitat que ha format part essencial 

de la nostra societat des de temps remots. 

Des de l’arribada de Jaume I al segle XIII, el poble valencià ha desenvolupat una 

identitat pròpia, basada en els seus furs, la seua llengua i els seus costums. Jaume I, conegut 

com el Conqueridor, va ser fonamental en la creació del Regne de València i en la instauració 

dels furs valencians, que garantien drets i llibertats específiques per als valencians. 

No obstant això, la derrota en la batalla d’Almansa en 1707 va marcar un punt d’inflexió 

tràgic per al poble valencià. Amb la imposició del Decret de Nova Planta, els furs valencians 

van ser abolits, i amb ells, es va perdre una part essencial de la nostra identitat i autonomia. 

Aquest decret va suposar la centralització del poder en la monarquia borbònica i l’eliminació 

de les institucions pròpies del Regne de València, la qual cosa va portar a una profunda 

transformació i pèrdua de drets per als valencians. 

A més, el poble valencià ha patit històricament un greu infrafinançament per part de 

l’Estat espanyol. Aquest infrafinançament crònic ha limitat la capacitat dels valencians i 

valencianes per a oferir serveis públics de qualitat i ha perpetuat la desigualtat econòmica i 

social. La mancança de recursos adequats ha afectat negativament el benestar de la població 

valenciana, creant una situació d’injustícia que exigeix una solució urgent. 

Al llarg d’aquest segles, el poble valencià ha patit diverses formes de persecució, 

exclusió i violència. Des de la imposició del Decret de Nova Planta, els valencians van ser 

objecte de lleis discriminatòries que els van condemnar al desterrament i la marginació, com va 

passar en la Dictadura franquista. 

Conseqüència d’això, el poble valencià, i el valencià, va viure durant dècades en 

l’ombra, fora del sistema educatiu a les escoles nacionals del moviment. Les persecucions no 

sols van ser físiques, sinó també culturals, ja que la seua llengua, costums i manera de viure van 

ser objecte de menyspreu i repressió per part de les autoritats i de la societat en general. 

Malgrat aquests sofriments, el poble valencià ha realitzat aportacions fonamentals al 

desenvolupament i la riquesa cultural de l’estat espanyol Algunes d’aquestes contribucions són 

les següents: 

• La música tradicional valenciana: la influència valenciana en la música de l’estat 

és indiscutible. La música tradicional, amb el seu profund sentit d’expressió emocional, els seus 

ritmes complexos i la seua fusió d’estils, és un dels llegats més coneguts i celebrats del poble 

valencià. 

• La contribució al vocabulari: la llengua valenciana ha deixat empremta en 

l’idioma de l’estat, enriquint el vocabulari amb termes i expressions que hui formen part de la 

parla quotidiana. 

• L’impuls al mestissatge cultural: malgrat els intents d’aïllament i marginació, els 

valencians i valencianes han contribuït al mestissatge cultural de l’estat, fusionant les seues 

tradicions amb les cultures locals. 

El poble valencià, al llarg de la seua història, ha sigut víctima d’un llarg procés de 

persecució i oblit, la qual cosa ha donat lloc a un deute històric amb aquesta comunitat. Per 

això, és essencial que la memòria històrica del poble valencià siga reconeguda i preservada de 

manera integral. Aquesta memòria ha de comprendre tant les injustícies patides com les 

contribucions realitzades, perquè les generacions presents i futures puguen entendre i valorar la 

importància de la seua presència i participació en la societat espanyola. 

Des de l’Ajuntament de Sagunt, ens comprometem a treballar pels següents objectius: 

• Recuperar i difondre la història del poble valencià, incloent-hi la seua lluita per 

la dignitat, la seua resistència davant les persecucions i el seu esforç per a preservar la seua 

identitat cultural malgrat les adversitats. 

• Promoure el diàleg intercultural, fent costat al treball de les organitzacions 

valencianes i altres actors que lluiten per la justícia social i la reparació històrica, per a garantir 

que el sofriment del poble valencià no quede en l’oblit i que es fomente la convivència i el 

respecte mutu. 
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• Difondre la cultura valenciana al municipi amb la finalitat de trencar els 

estereotips a través del coneixement sobre la història i les aportacions culturals del poble 

valencià a la societat. 

A través de la celebració d’aquesta fita, en aquest 25 d’abril, reafirmem la nostra 

voluntat de continuar construint una societat on cada comunitat, i especialment la valenciana, 

siga valorada íntegrament, en la seua història, la seua cultura i la seua contribució al benestar 

col·lectiu. 

L’Ajuntament de Sagunt reafirma, una vegada més, el seu compromís amb la dignitat, 

els drets i el benestar del poble valencià, com a part fonamental de la nostra història i del nostre 

present. En aquest 787 aniversari, celebrem amb orgull i esperança el llegat del poble valencià, 

la influència del qual ha sigut i continua sent essencial per a la cultura del nostre estat, país, i, 

per tant, del nostre municipi. 

Amb la voluntat de reivindicar-nos en la nostra identitat com a poble valencià, des del 

grup municipal de Compromís per Sagunt esperem arribar als següents: 

 

ACORDS 

1. L’Ajuntament de Sagunt estudiarà la possibilitat de commemorar el 25 d’Abril, 

una data essencial per a entendre la història del nostre poble. 

2. L’Ajuntament de Sagunt estudiarà impulsar un informe sobre el grau de 

compliment del Reglament d’Usos Lingüístics del consistori en els diferents departaments i 

àrees de l’Ajuntament, incloent-hi els perfils oficials en les xarxes socials. 

 

13 EXPEDIENT 2177513Z. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT. CONTRA 

MINORACIÓ DE SUBVENCIONS A ONG PER PART DE LA GVA 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Compromís per Sagunt, 

sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

“La recent derogació de l’Ordre 5/2015, de 23 d’octubre, per la qual s’estableixen les 

bases reguladores de subvencions per al finançament de projectes i activitats de promoció i 

foment del voluntariat a la Comunitat Valenciana, motivada per un pacte pressupostari entre el 

Partit Popular i VOX en les Corts, significa la supressió de les ajudes a organitzacions que 

treballen en l’acolliment de persones migrants i refugiades, així com les destinades a projectes 

de cooperació en països en vies de desenvolupament i, amb ella, la retirada de finançament a 

entitats que defenen els drets humans i la cooperació internacional. 

És a dir, els projectes que tinguen com a finalitat la realització d’activitats de 

sensibilització, formació i intervenció social, en matèria de voluntariat social quant a 

dependència, persones amb discapacitat, família, infància i adolescència, adopcions, joventut, 

dona i persones migrants, patiran importants retallades per part del govern autonòmic del Partit 

Popular. 

A més, el govern presidit per Carlos Mazón ha derogat l’Ordre 2/2021, de 26 de maig, 

per la qual s’estableixen les bases reguladores i el procediment de concessió de subvencions en 

matèria de cooperació internacional al desenvolupament. Una ordre que s’arrela en l’article 

62.3 de l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana, aprovat per la Llei orgànica 5/1982, 

d’1 de juliol, on s’estableix que els poders públics valencians vetlaran per a fomentar la pau, la 

solidaritat, la tolerància, el respecte als drets humans i la cooperació al desenvolupament amb 

la fi última d’erradicar la pobresa. 

L’argument emprat per a justificar aquestes retallades, adduint a què eixes ajudes aniran 

destinades a la reconstrucció per la DANA no pot ser vàlid. La recuperació del nostre poble 

després de la catàstrofe viscuda és una qüestió urgent, però com diu el comunicat de la 

Coordinadora Valenciana d’ONGD que agrupa 110 organitzacions: “Les ONG de cooperació 

internacional s’han bolcat en la resposta de la DANA en un desplegament humanitari sense 

precedents al territori espanyol. En aquest temps, les organitzacions -no únicament valencianes 

i estatals, sinó també dels països on treballem a Àfrica, Amèrica Llatina i Àsia- han recaptat 
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més de 150 milions d’euros que s’han invertit íntegrament en la resposta i que han permés que 

més de 320.000 persones reben algun tipus d’assistència per part de les ONG de cooperació 

internacional en l’emergència de la DANA.” 

La societat valenciana és tolerant, acollidora, defén els drets humans i ha demostrat la 

seua solidaritat davant de qualsevol crisi. Ho hem vist amb la DANA, però també en moltes 

altres emergències al voltant del món, com el terratrémol del Marroc, l’acolliment de les 

famílies que fugien de la guerra a Ucraïna o amb el genocidi a Gaza. 

No oblidem que ací, al nostre municipi, tenim ONGD que treballen, i molt bé, per a 

defendre els drets humans com: Morvedre Acull, Amigues Supervivents, La Tenda de Tot el 

Món, Mans Amigues, ADRA, Escoles Solidàries, i altres. Les persones que formen part del 

voluntariat, són ciutadans i ciutadanes que dediquen el seu esforç i temps a millorar la vida no 

sols, del nostre veïnat, sinó de les causes globals d’injustícia que lamentablement perduren i 

augmenten en el món. 

Per tot això, des del grup municipal de Compromís per Sagunt esperem arribar als 

següents: 

 

ACORDS 

1. L’Ajuntament de Sagunt farà arribar una queixa formal al govern de la 

Generalitat Valenciana contra el pacte pressupostari entre el Partit Popular i VOX, on proposen 

la retirada de finançament a entitats que defenguen els drets humans i la cooperació 

internacional. 

2. L’Ajuntament de Sagunt expressa el seu suport al comunicat que la 

Coordinadora Valenciana d’ONGD ha emés per l’esmentat pacte pressupostari.” 

   

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1. Senyora Sánchez. Vots a favor: 17, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Iborra, Rubio, González, Guillen, Márquez, Picó, 

Soriano i Rovira. Vots en contra: 7, senyors/es Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i 

Serrano; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 17 vots a favor del PSOE, IP, Compromís 

per Sagunt i EU-Unides Podem i 7 vots en contra del PP i VOX, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

14 EXPEDIENT 2177515C. PROPOSICIÓ EU-UNIDES PODEM. ESMENES ALS 

PRESSUPOSTOS DE LA GVA 

A proposta del grup polític d’EU-Unides Podem, es retira la proposició de l’ordre del 

dia. 

 

S E G O N A   P A R T: CONTROL I FISCALITZACIÓ DE L’ACCIÓ DE GOVERN 

LOCAL 

 

15 EXPEDIENT 2170080A. DONAR COMPTE RESOLUCIONS D’ALCALDIA I 

DELS SEUS REGIDORS/REGIDORES ADOPTATS DES DE LA DACIÓ DE 

COMPTES FORMULATS EN L’ANTERIOR SESSIÓ 

Considerant que l’article 42 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 

Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, estableix 

que l’alcalde donarà compte succint a la corporació, en cada sessió ordinària del Ple, de les 

resolucions que haguera adoptat des de l’última sessió plenària ordinària perquè els regidors 

coneguen el desenvolupament de l’administració municipal o a l’efecte del control i 

fiscalització dels òrgans de govern, previstos en l’article 22.2.a) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, 

Reguladora de les Bases del Règim Local. 
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Considerant així mateix l’estructura d’ordre del dia de les sessions ordinàries del Ple de 

la corporació prevista en l’article 86 del vigent Reglament Orgànic Municipal d’aquest 

Ajuntament. 

 

Per tot això, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de l’Alcaldia i de 

les seues regidores i regidors delegats adoptades des de la dació de comptes formulada en 

l’anterior sessió plenària de caràcter ordinari que es va celebrar el dia 06.03.2025 i que 

comprenen: 

 

Des del número 1869 del 27 de febrer de 2025 fins al número 2840 del 27 de març de 

2025. 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 

 

16 EXPEDIENT 1483703Z. DONAR COMPTE CONSTITUCIÓ GRUPS POLÍTICS 

I PORTAVEUS (CANVI PORTAVEU TITULAR I SUPLENT D’IP) 

 Es dona compte de la Resolució d’Alcaldia núm. 2839 de  27 de març de 2025, el tenor 

literal del qual diu: 

“Resultant que s’ha presentat per registre d’entrada comunicació del canvi de portaveu 

titular i suplent del grup municipal Iniciativa Portenya, el dia 26 de març de 2025, número 

d’entrada 16811. 

 Considerant que l’article 134 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim 

Local de la Comunitat Valenciana preveu que els grups polítics es constituiran mitjançant escrit 

dirigit al president de la corporació, subscrit pel membres d’aquesta que desitgen integrar-lo, 

indicant la denominació del grup,  el nom de qui actuarà com a portaveu i, si és el cas, de qui 

puga substituir-ho. 

 Considerant que és l’article 69 de l’esmentat ROM el que regula el caràcter i la 

composició de la Junta de Portaveus, que es constitueix com a òrgan complementari d’aquest 

Ajuntament, integrat pels portaveus dels grups polítics municipals, sota la presidència de 

l’alcalde; l’article 70 s’encarrega d’establir les atribucions i l’article 71 regula el seu règim 

jurídic. 

 

Per tot això i de conformitat amb les atribucions que em confereix la legislació vigent, 

RESOLC: 

 Donar compte al Ple de la corporació del canvi del portaveu titular i suplent del grup   

municipal Iniciativa Portenya, a l’efecte de l’actuació municipal i de la designació dels seus 

respectius portaveus que integraran la Junta de Portaveus, segons el següent detall: 

- Grup Municipal Iniciativa Portenya: 

 Portaveu titular: Eduardo Márquez Fuertes 

 Suplent: Manuel González Sánchez 

  

 Així ho mana i signa el Sr. Alcalde-President, en el lloc i data indicats més amunt, 

igualment signa la present resolució el secretari general, que en dona fe de l’existència i 

n’ordena la transcripció en el Llibre de Resolucions corresponent.”  

   

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

17 EXPEDIENT 1563586Y. NOMENAMENT SECRETARIA CONSELLS 

SECTORIALS 

 Es dona compte de la Resolució d’Alcaldia núm. 2520 de  17 de març de 2025, el tenor 

literal del qual diu: 
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 “Resultant que en data 6 de setembre de 2023, mitjançant Resolució d’Alcaldia, núm. 

6829, es va procedir a delegar les secretaries de diversos Consells en diferents funcionaris/àries 

de la corporació municipal.   

 Resultant que qui tenia delegada la secretaria del Consell Sectorial de la Formació 

Professional de Sagunt s’ha jubilat recentment. 

 Considerant que en l’articulat de tots els estatuts vigents reguladors dels Consells 

Sectorials creats per aquesta corporació municipal, s’estableix que la Secretaria d’aquests serà 

exercida pel secretari general de la corporació o persona en qui delegue. 

  

Resultant que el secretari general d’aquest Ajuntament ha elevat proposta de delegació 

de la secretaria de l’esmentat Consell en la funcionària del departament d’Educació, Sra. Mª 

Carmen Seijas Taboada. 

 

 Per tot això i vistes les atribucions que em confereix la legislació vigent, amb aquest 

escrit, RESOLC: 

 PRIMER: Delegar la secretaria del Consell Sectorial de la Formació Professional de 

Sagunt en la funcionària Sra. Mª Carmen Seijas Taboada. 

SEGON: De les actuacions realitzades hauran de donar compte anualment a la 

Secretaria General. 

 TERCER: Notificar als interessats i donar compte de la present resolució al Ple de la 

corporació en la primera sessió que se celebre. 

 

 Ho mana i signa el Sr. Alcalde-President, en el lloc i data indicats més amunt, i 

igualment signa la present resolució “per superior mandat”, el secretari general, que en dona fe 

de l’existència i n’ordena la transcripció al Llibre de Resolució corresponent.” 
 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 

 

18 EXPEDIENT 2077837K. 03 INFORME RESUM DELS RESULTATS DEL 

CONTROL INTERN PACF 2024 (COMPTES 2023) 

 Es dona compte de la proposta del regidor d’Intervenció, que diu: 

“En relació amb l’expedient de referència 2077837K tal com estableix l’article 36 del 

RD 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regula el règim jurídic del control intern en les entitats 

del Sector Públic Local (d’ara en avant, RCIAL), el resultat de les actuacions de control 

permanent i de cada una de les auditories es documentarà en informes escrits, en els quals 

s’exposaran de manera clara, objectiva i ponderada els fets comprovats, les conclusions 

obtingudes i, si és el cas, les recomanacions sobre les actuacions objecte de control. 

Així mateix, s’indicaran les deficiències que hagen de ser esmenades mitjançant una 

actuació correctora immediata, havent de verificar-se la seua realització en les següents 

actuacions de control. L’estructura, el contingut i la tramitació d’aquests informes s’ajustarà al 

que estableixen les normes tècniques de control financer i auditoria dictades per la Intervenció 

General de l’Administració de l’Estat. 

Elaborat aquest informe, l’anàlisi d’aquest constituirà un punt independent en l’ordre 

del dia de la corresponent sessió plenària (article 36.1 del RD 424/2017). 

Per tot això, es formula la següent proposta al Ple de la corporació. 

ÚNIC: Dació de compte al Ple de l’informe resum anual sobre les actuacions de control 

intern de l’exercici 2024.” 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

19 EXPEDIENT 2140697Q. DONAR COMPTE DE L’ESTABILITAT 

PRESSUPOSTÀRIA CONSOLIDADA EN OCASIÓ DE L’APROVACIÓ DE LA 
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LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST MUNICIPAL CORRESPONENT A L’EXERCICI 

2024 

 Es dona compte del dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Patrimoni, que 

diu: 

“Per la Intervenció Municipal, en compliment del que disposa la Llei orgànica 

2/2012 de 27 d’abril d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, així com l’Ordre 

HAP/2105/2012 d’1 d’octubre per la qual es desenvolupen les obligacions de 

subministrament d’informació previstes en la Llei orgànica 2/2012 avantdita i en la Guia per 

al compliment dels formularis corresponents a la liquidació, s’ha emés en data 17 de març 

de 2025 informe d’Intervenció relatiu a l’estabilitat pressupostària consolidada respecte a 

l’expedient de liquidació del Pressupost de l’exercici 2024, del següent tenor literal: 

“ASSUMPTE: INFORME D’INTERVENCIÓ AVALUACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL 

PRESSUPOST EXERCICI 20224 I REMÉS AL MINISTERI A través DE L’OVEELL EN 

DATA 14 DE MARÇ DE 2025 

La Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, 

estableix el marc regulador bàsic d’actuació juntament amb el Reial decret 1463/2007, de 2 

de novembre, pel qual s’aprova el reglament de desenvolupament de l’estabilitat 

pressupostària, en la seua aplicació a les Entitats Locals (Reglament); l’Ordre Ministerial 

HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenrotllen les obligacions de 

subministrament d’informació previstes en la LOEPSF (OM); el Reial decret legislatiu 

2/2004, de 5 de març, (TRLRHL) que aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 

Hisendes Locals, en relació al Principi d’Estabilitat Pressupostària (articles 54.7 i 146.1); el 

Manual de càlcul del Dèficit en Comptabilitat Nacional adaptat a les Corporacions Locals, 

publicat per la Intervenció General de l’Administració de l’Estat, Ministeri d’Economia i 

Hisenda; Guia per a la determinació de la Regla de Despesa de l’article 12 de la LOEPSF 

per a corporacions locals, 1a edició. IGAE; Manual del SEC 95 sobre el Dèficit Públic i el 

Deute Públic, publicat per Eurostat; el Reglament 2223/1996 del Consell de la Unió 

Europea; el Reglament 2516/2000, del Consell de la Unió Europea i recentment la 

plataforma de comunicació amb l’Oficina Virtual de les Entitats Locals. Així com diferents 

disposicions posteriors que les modifiquen. 

 

Vist que les entitats dependents i el mateix Ajuntament han validat la informació 

corresponent als comptes de 2024. L’Ajuntament com a ens no consolidat va presentar el 

seu informe en l’expedient de referència núm. 2140684 i 2140693k referent a estabilitat de 

l’Ajuntament i al qual es remet el present a aquest efecte de no duplicar la informació. 

 

En semblants termes respecte a l’organisme autònom en dissolució es liquida en l’expedient 

2142407Q i 2142577C respecte estabilitat d’aquest al qual igualment em remet. 

 

ÀMBIT D’APLICACIÓ SUBJECTIU: 

Queda delimitat l’àmbit d’aplicació del marc de l’estabilitat pressupostària a l’Ajuntament 

de Sagunt a: 

1r. L’Ajuntament de Sagunt: amb la liquidació de l’exercici 2024. 

2n. El Consell Local Agrari: en fase de dissolució, amb la liquidació aprovada de l’exercici 

2024. 

3r. La Fundació de la Comunitat Valenciana del Patrimoni Industrial i Memòria Obrera del 

Port de Sagunt, de l’exercici 2024. 

4t. La mercantil Societat Anònima de Gestió, SA (SAG): amb els comptes anuals 2024. 

Respecte a la mercantil, SAG, SA, forma part, a aquest efecte, de Sector Públic com a unitat 

institucional pública no de mercat, és a dir, “productors no de mercat”, per la qual cosa li és 

aplicable íntegrament la legislació referent a l’estabilitat pressupostària i és Administració 

Pública en comptabilitat nacional. És una mercantil que ofereix als ciutadans béns i serveis 
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a títol gratuït o semigratuït que es retribueix de les transferències que l’Ajuntament de 

Sagunt realitza. Cal indicar, finalment, que aquestes dades fan referència sempre i en tot cas 

sota una perspectiva purament econòmica independentment de la forma jurídica en què 

s’establisquen. 

Queda exclòs de l’àmbit d’aplicació: 

1r. La mercantil Aigües de Sagunt, SA, de capital majoritari de l’Ajuntament de Sagunt per 

ser una unitat institucional pública de mercat, que es retribueix dels ingressos procedents del 

cicle integral de l’aigua. Aquesta societat no financera, conforme a LOEPYSF avalua que 

l’entitat es troba en equilibri / desequilibri financer per no / sí que incórrer en pèrdues. 

 
Amb caràcter general, la totalitat dels ingressos i despeses no financeres pressupostaris, 

sense perjuí de la seua reclassificació en termes de partides comptabilitat nacional, 

corresponen a la totalitat de les ocupacions i recursos que es computen en l’obtenció de la 

capacitat/necessitat de finançament del subsector Corporacions Locals de les 

Administracions Públiques de la Comptabilitat Nacional. Les diferències venen 

determinades pels ajustos que es descriuen en els apartats següents d’aquest informe. 

 

Presentats i validats per cada entitat els comptes de la seua entitat es firmen i remeten aquests 

per aquesta Intervenció en data 14 de març de 2025. 

 

En resum, després de la presentació de les dades consolidades es constata un compliment de 

la capacitat de finançament en poc més de 0,48 milions d’euros amb el següent 

desglossament: 

 
Igualment, es constata un incompliment de la regla de despesa en poc més de 5 milions 

d’euros, que representa un percentatge del 12,25% respecte de l’exercici anterior: 
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Aquest incompliment ho és per part de tots les entitats que formen el grup: 

- Per l’Ajuntament: 3,8 milions 

- Pel Consell Local Agrari: quasi 0,4 milions 

- Per la SAG: 0,7 milions 

- Per la Fundació: quasi 0,15 milions 

El deute viu consolidat se situa en 18,7 milions: 

 
Si bé cal matisar que el préstec corresponent a l’exercici 2024 ja subscrit està comptabilitzat 

com a operació de tresoreria en no disposar de cap quantitat durant el primer any de vigència 

d’aquest i que, per això, realment ascendeix el deute a la quantitat de 23,2 milions d’euros 

comptant igualment els préstecs subrogats de l’IVACE. 

 

CONCLUSIÓ: 

Es constata un compliment de l’estabilitat pressupostària en poc més de 0,4 milions d’euros. 

Respecte a la regla de despesa es constata un incompliment de la regla de despesa en poc 

més d’un 12% respecte a l’exercici anterior motivat, com es ve reiterant per aquesta 

Intervenció en la constant apel·lació al crèdit que, unit a l’alt grau d’inexecució 

pressupostària més la utilització del romanent de tresoreria per a despeses generals 

hipotequen els exercici següents. 

Fruit de l’incompliment de la regla fiscal de la regla de despesa, l’Ajuntament de Sagunt ha 

d’elaborar un Pla Econòmic financer que reconduïsca la senda de les regles fiscals com en 

l’informe d’Intervenció derivat de la liquidació de l’ens Ajuntament ja s’advertia i que es 

reitera. 

Constatat en el grup l’incompliment de les regles fiscals entra en vigor l’article 21 i ss de la 

Llei orgànica 2/2012 de 27 d’abril d’estabilitat pressupostària i Sostenibilitat Financera: “1. 

En cas d’incompliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària, de l’objectiu de deute 

públic o de la regla de despesa, l’Administració incomplidora formularà un pla 

economicofinancer que permeta l’any en curs i el següent el compliment dels objectius o de 

la regla de despesa, amb el contingut i abast previstos en aquest article”. 

I conforme a l’article 23,4 LOESiSF: 4. Els plans economicofinancers elaborats per les 

Corporacions Locals hauran d’estar aprovats pel Ple de la corporació. 

Quant als terminis l’art. 23, 1 indica: “Els plans economicofinancers i els plans de 

reequilibri seran presentats, previ informe de l’Autoritat Independent de Responsabilitat 

Fiscal, en els supòsits en què resulte preceptiu, davant dels òrgans contemplats en els 

apartats següents en el termini màxim d’un mes des que es constate l’incompliment, o 

s’aprecien les circumstàncies previstes en l’article 11.3, respectivament. aquests plans 

hauran de ser aprovats per aquests òrgans en el termini màxim de dos mesos des de la seua 

presentació i la seua posada en marxa no podrà excedir de tres mesos des de la constatació 

de l’incompliment o de l’apreciació de les circumstàncies previstes en l’article 11.3”. 

 

Del present informe ha de donar-se compte al Ple de la corporació en la primera 

sessió que es convoque i celebre”. 
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ÚNIC. Donar compte a la Comissió Informativa d’Hisenda i Patrimoni de l’informe 

emés per la Intervenció Municipal en data 17 de març de 2025, relatiu a l’estabilitat 

pressupostària respecte a l’expedient de liquidació consolidada del Pressupost de l’exercici 

2024.” 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

PRECS I PREGUNTES 

En l’apartat de precs i preguntes intervenen els següents Srs./Sres. Regidors/Regidores: 

-Pren la paraula el Sr. Vila. Pregunta sobre com estan les ajudes que es van aprovar per 

a entregar als afectats de la DANA. Saben que es va comunicar que s’anaven a donar a través 

de la Federació de Municipis i Províncies, però volia saber en quina situació es troba aquest 

assumpte. 

-El Sr. Alcalde indica que haurà de mirar-ho perquè no disposa d’eixa informació ara 

mateix. 

-I llança una segona pregunta que ja es va fer en el Ple. Li agradaria saber també quin 

és l’informe jurídic sobre l’ús de la uniformitat de policia local per part de membres de l’equip 

de govern. 

-Indica el Sr. Moreno que no se’ls ha donat resposta encara, però confirma que sí que 

s’està duent a terme l’informe. 

-És el torn del Sr. Serrano. Indica que ja han vingut els representants d’Almardà per a 

manifestar la problemàtica que tenen amb el semàfor d’accés a Canet. VOX ha dut a terme unes 

xicotetes indagacions i han constatat que no existeix ni plec d’instal·lació d’aquest, ni licitació 

del servei, ni plec de contractació per a la compra, és a dir, sembla que el semàfor té unes certes 

irregularitats i està en un punt en el qual perjudica, perquè té un afany recaptatori, als veïns de 

Sagunt que accedeixen a Canet. Sobre la base d’aquesta informació, pregunta el Sr. Serrano si 

és possible que serveis jurídics de l’Ajuntament pogueren assessorar l’Associació en els termes 

de la legalitat o no d’aquest semàfor en concret en pro que pogueren plantejar, arribat el cas, els 

recursos oportuns, vist que hi ha prop de 1.000 persones multades. 

-Respon el Sr. Alcalde. És cert que afecta la ciutadania de Sagunt i es pot parlar de 

mediació amb l’Ajuntament de Canet, però sospita que utilitzar els serveis jurídics de 

l’Ajuntament per a assessorar ciutadans per a anar en contra d’un altre Ajuntament sobre fets 

que succeeixen en un altre terme municipal entén que no serà possible. No obstant això es farà 

la consulta. 

-Intervé ara el Sr. Guillen, planteja un prec sobre el Casino, sobre unes obres que si no 

recorda malament es van iniciar al gener de 2022, fa ja més de tres anys. I en aquest context vol 

recordar que una de les associacions més afectades és l’Associació del Casino, una de les més 

antigues del Port amb més de 200 socis. Els consta que aquesta Associació ha presentat un 

projecte per sol·licitar permís per a instal·lar una carpa als jardins del Casino, i després 

d’estudiar el projecte creuen que és perfectament possible i factible que es puga concedir eixe 

permís, compatibilitzant-lo amb les necessitats de l’Ajuntament i les necessitats de l’obra. Per 

tant el prec d’IP va en aquest sentit, que es tinga en compte aquesta petició i es permeta al 

Casino la instal·lació d’eixa carpa perquè desenvolupe les activitats que sempre ha 

desenvolupat. 

-De manera breu respon el Sr. Alcalde, indica que estan sensibilitzats cap a la petició 

que ha fet l’Associació i en la mesura que siga possible es concedirà, però els serveis tècnics 

van demanar que primer arribara el projecte modificat de l’obra corresponent, ja que com que 

l’obra va quedar a meitat per l’abandó de l’empresa, i això va fer que s’haguera de refer per 

complet el projecte. L’empresa fa poc va tornar a presentar el projecte a l’Ajuntament ja amb 

les modificacions per a dur a terme la nova licitació, però els tècnics van demanar que fins que 

no revisaren eixe projecte i fora definitiu no autoritzar la carpa per no tindre un projecte que 

delimitara l’espai on si i l’espai on no. Llavors, tenint en compte la voluntat que ha expressat 
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l’Associació i l’espai que ha demanat incorporar, s’està incloent també dins del projecte que es 

licitarà per a assegurar que no hi ha cap mena de problema. Entén que és una cautela extra i que 

és frustrant per a l’Associació, però creu que estan en el punt per a poder dir-los que sí i que 

s’instal·le la carpa. 

-Finalment intervé el Sr. Catalán. Manifesta que, com és sabut per tots, s’està a les portes 

de la Setmana Santa Saguntina, festa d’interés turístic nacional i és un esdeveniment molt potent 

a nivell turístic, mobilitza a molta ciutadania dins del nucli de la ciutat i lamenta dir que la ciutat 

no està preparada i especifica que parla del carrer Cavallers. La seua pregunta és si aquest carrer 

estarà en condicions a l’inici de la Setmana Santa Saguntina, perquè actualment les condicions 

no són, ni de bon tros, les idònies. Si passegen pel carrer es veuen unes canonades que sobreïxen 

del formigó i també hi ha desnivells. 

-Finalment tanca aquest apartat el Sr. Alcalde, el qual indica que no pot assegurar si les 

obres estaran finalitzades o no. El que sí que es poden comprometre és a fer una revisió perquè 

el recorregut siga segur i que no hi haja cap problema amb cap canonada o en cap forat. Però 

aquesta ciutat ha viscut setmanes santes amb el Camí Reial obert de bat a bat i s’adaptaran a la 

situació corresponent. 

 

 I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la Presidència clou la sessió a les 20 hores i 

25 minuts, de tot això, com a secretari general, en done fe. 

 

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE 


